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Tema tedna

SLOVENIJA V LETU 2021

Lahko pričakujemo umik bolezni in več življenja 
v vseh sektorjih?

Slovenska tiskovna agencija (STA) je ob za-
četku leta pripravila prispevek, v katerem je po-
dala letno napoved dogodkov v naši državi v le-
tu 2021. V tem letu bomo v znamenju praznova-
nja 30-letnice državne samostojnosti, od julija 
dalje bo Slovenija predsedovala Svetu Evropske 
unije. V nas bodo bolj pozorno uprte oči osta-
lih članic EU, naše pozornosti pa bodo verjetno 
v prvi polovici leta še najbolj deležni nadaljnji 
koraki v boju s pandemijo covida-19 in učinko-
vitost cepiv proti tej bolezni. Po predvidevanjih 
STA bo to tudi čas, ko se bodo razkrile vse slute-
ne in neslutene posledice krize zaradi epidemi-
je koronavirusa.

SOOČENJE S SOCIALNO IN ZDRAVSTVENO 
KRIZO

Na področju notranje politike in družbenega 
dogajanja bomo čutili posledice lanskega leta. 
Pričakovati je od poslabšanja socialnega po-
ložaja do slabše širše zdravstvene slike. Stro-

kovnjaki opozarjajo tudi na posledice družbene 
osamitve, pomanjkanja socializacije pri mladih, 
rasti nasilja v družini itd. 

O tem smo pisali lani, ko je psihologinja Ta-
nja Povhe, zaposlena v Zgornjesavinjskem 
zdravstvenem domu Nazarje, v intervjuju opo-
zorila na zaskrbljujoče »posledice pri dušev-

V Mozirju se v prvi polovici leta obeta odprtje nakupovalnega centra Jager, katerega 
izgradnja je stekla lansko leto. (Foto: UK)

nem zdravju ljudi, ki bodo v teh kriznih razme-
rah utrpeli večje izgube na materialnem po-
dročju«. Trenutno stanje vzbuja skrb tudi glede 
posledic za učni uspeh in psihofizično sliko šo-
lajoče mladine.

Pozitivno je, da naj bi leto 2021 po pisanju STA 
prineslo tudi dokončne odgovore o načinu in 
obliki izvajanja dolgotrajne oskrbe. Kar se sta-
rejših tiče, je pričakovati tudi, da bo državni zbor 
potrdil predlog za oblikovanje demografskega 
sklada, s katerim bi se država lažje odzivala na 
starajočo se slovensko družbo.

ŽIVAHNO NA PODROČJU INFRASTRUKTURE
Ni skrivnost, da bo gospodarska aktivnost v 

tem letu močno odvisna od epidemiološke slike 
doma in po svetu. Po predvidevanjih poznaval-
cev bi se lahko globalno gospodarstvo na pred-
koronsko raven vrnilo do konca leta, Slovenija 
pa najbrž šele tekom leta 2022. Zato na STA me-
nijo, da lahko še pričakujemo kakšen protiko-
ronski sveženj ukrepov. 

Prišlo je tudi do premikov na področju mini-
malne plače, skladno z leta 2018 sprejetim za-
konom se namreč z letom 2021 le-ta dvigu-
je nad minimalne življenjske stroške. Zagotovo 
pa bo letošnje leto bolj živahno na področju in-

frastrukture. Za Zgornjesavinjčane je najbolj za-
nimivo nadaljevanje gradbenih del na tretji ra-
zvojni osi, ki se naj bi intenziviralo v naslednjih 
mesecih. V Velenju, kjer službuje veliko Zgornje-
savinjčanov, pa je zaživela nova tovarna tele-
vizorjev Hisense Europe Electronic. 

ŠTEVILNE INVESTICIJE PO OBČINAH
Tudi v naši dolini gradnja ne bo počivala. Naj 

omenimo le nekaj projektov. V Mozirju se v prvi 
polovici leta obeta odprtje nakupovalnega cen-
tra Jager, katerega izgradnja je stekla lansko le-

9,3 milijona evrov
naj bi bilo v Sloveniji v letu 2021 namenjeno 
kulturi.

Izgradnja 3. razvojne osi
je za Zgornjesavinjčane eno zanimivejših 
gradbenih del, ki se naj bi intenziviralo v 
naslednjih mesecih.
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Anketa, Tema tedna

Naša anketa
Kaj pogrešate tako na družbenem kot gospodarskem 
področju? 

Marta Černjavič, Bočna
V našem kraju bi želela, da se v letu 2021 do-

konča javna razsvetljava tam, kjer še ni urejena 
oziroma zamenjana. Manjkajo tudi igrala za otro-
ke oziroma otroško igrišče, ki bi bilo vsem dosto-
pno. Pa da se naša občina, kot je v načrtu, tudi tu-
ristično bolj razvije.

Anja Pukart, Ljubno ob Savinji
Naša dolina ima veliko danosti, ki jih ne znamo 

oziroma jih premalo izkoristimo. Seveda pa si že-
lim, da bi po vsem tem mrtvilu zaradi epidemije 
ponovno zagnali turizem, saj imamo kaj pokazati 
tako v moji domači občini kot tudi širše. Na oseb-
ni ravni pa pogrešam koncertne dogodke. 

Franci Debeljak, Zgornje Pobrežje
Ne samo lani, temveč že več let pogrešam ure-

jeno cesto skozi naše območje. V občini imamo 
samo en bankomat, manjka nam pošta. Po se-
danjem sistemu premične pošte, ko je le po eno 
uro prisoten poštni delavec, je težko uskladiti čas. 
Občina bi lahko poskrbela za ureditev stanovanj-
skega problema mladih družin. 

Pripravila Marija Šukalo, foto: MŠ in ŠS

Jure Prepadnik, Nazarje
Lani so nam priklopili javno razsvetljavo v uli-

ci. Bližnja tovarna gradi parkirišča, ki bodo pripo-
mogla tudi k večji pretočnosti prometa. Sam sem 
kot oblikovalec unikatnih izdelkov uspel prodreti 
na širše tržišče, saj so se ljudje posluževali sple-
tnih poti, ker so bile trgovine zaprte. V letošnjem 
letu si želim, da bi sneli maske, si pogledali v oči 

in brezskrbno podali roko. In seveda, da bi otroci končno odšli v šolo. 
Imam namreč prvošolca in petošolca, ki letos od šole ne bosta imela nič. 
Ne razumem namreč, da sam lahko hodim v službo, šole pa so zaprte. 

Nada Vukadinović Bešlić, Mozirje
Mozirje postaja nakupovalno središče za ce-

lo dolino. Za nov nakupovalni center so vzeli naj-
boljše kmetijsko zemljišče in ga pozidali. Že kar 
nekaj časa obljubljajo zgraditev nove knjižnice. 
V Mozirju je veliko mrtvilo, ni življenja. Nič se ne 
dogaja. Po dolini znajo iz majhnih dogodkov na-
rediti pravi praznik. V Soteski bi lahko že zgradi-
li most preko Savinje, ki bi omogočil varnejšo pot sprehajalcem in kole-
sarjem preko Lok. 

V letošnjem letu obeležujemo 30 let od za suverenost in samostojnost 
naše Slovenije zelo pomembnih dogodkov. V februarju bo minilo 30 let 
od sprejetja amandmaja k slovenski ustavi, s katerim je prenehal veljati 
pravni red SFRJ. Maja je nato padla prva žrtev prizadevanj za osamosvoji-
tev Slovenije – transporter JLA je v Mariboru do smrti povozil protestnika. 

Junija je takratna slovenska skupščina sprejela ustavni zakon za uresni-
čitev Temeljne ustavne listine o samostojnosti in neodvisnosti RS ter De-
klaracijo o neodvisnosti. 26. junija je bila slovesna razglasitev samostoj-
nosti in neodvisnosti Republike Slovenije. Dan kasneje pa začetek voja-
ške intervencije JLA v Sloveniji in s tem slovenske osamosvojitvene vojne, 
znane kot desetdnevna vojna.

to. V Nazarjah se bo začela izgra-
dnja novega krožišča višje od šole. 
Vodstvo Glasbene šole Nazarje je v 
lanskem letu pričelo s prizadeva-
nji za izgradnjo nove glasbene šo-
le, idejna zasnova je že narejena, z 
obsežnim projektom bodo nadalje-
vali v tem šolskem letu. 

Na Ljubnem bodo nadaljevali s 
prenovo bivšega Zadružnega do-
ma, kamor bodo umestili več do-
moznanskih zbirk in knjižnico. V 
Gornjem Gradu bodo pričeli izvaja-
ti dva evropska projekta, ki bosta 
spremenila podobo turizma v obči-
ni, načrtujejo tudi veliko projektov 
za izboljšanje infrastrukture in turi-
stične ponudbe v občini. 

V Solčavi naj bi še do konca juni-
ja potekala sanacija Solčavske pa-
noramske ceste. Tudi na Rečici se 
posvečajo sanaciji več cestnih od-
sekov, v Lučah pa bo, po z investi-
cijami plodnih zadnjih letih, letos 
bolj umirjeno.

KULTURNI EVRO TUDI V NAŠO 
DOLINO?

Kulturna politika bo v novo le-
to stopila z veljavnostjo zakona o 
kulturnem evru. V letu 2021 naj bi 
ta sredstva znašala 9,3 milijona 

evrov, skupaj do leta 2027 pa naj bi 
bilo kulturi namenjenih 122,6 mili-
jona evrov. Na kulturni evro že ne-
kaj let čaka tudi Občina Mozirje, ki 
želi s pomočjo teh sredstev urediti 
novo osrednjo knjižnico. 

Če bodo razmere dopuščale, bo 
sredi julija Slovenija gostila ene-
ga največjih mednarodnih glas-
benih festivalov Europa Cantat. Si-
cer pa je letošnje leto razglašeno 
za leto skladatelja Josipa Ipavca 
(1873-1921) in pisatelja Josipa Jurči-
ča (1844-1881). Tudi naša dolina se 
ponaša z znamenitimi kulturniki, in 
prav letos bomo obeležili 120. oble-
tnico rojstva cenjenega slovenske-
ga skladatelja Blaža Arniča, po ro-
du iz Luč. 

130 LET MOZIRSKEGA PUSTA 
BREZ PUSTNEGA RAJANJA?

Tudi na zabavno plat, ki je prav 
tako pomemben del slovenske 
kulturne tradicije, ne gre poza-
biti. V naši dolini bo letošnje leto 
potekalo v znamenju lepih oble-
tnic zgornjesavinjskih množič-
nih prireditev, katerih izvedba je 
še negotova. V pustnem času ne 
moremo pričakovati množičnega 
obeleženja 130. rojstnega dneva 

Pusta Mozirskega. Več upanja os-
taja za šmihelski ovčarski praznik, 
ki se odvija v mesecu avgustu, le-
tos je na vrsti njegova 45. izvedba. 
Enako velja za festival Bicka, ki se 
je rodil v Solčavi septembra pred 
desetimi leti. 

ŠPORTNO DOGAJANJE BO!
Po poročanju STA bo Slovenija 

v letošnjem letu gostila več veli-
kih mednarodnih športnih dogod-
kov. Svetovni pokal alpskih smu-
čark za Zlato lisico se je z Mari-
borskega Pohorja preselil na Go-
renjsko na tekmovalno progo v 
Podkorenu. Na Ljubnem pa ostaja 

svetovni pokal v smučarskih sko-
kih za ženske (letos bo jubilejni 
deseti), ki ga bodo ta vikend Lju-
benci spremljali zgolj na daljavo, 
ostali pa preko ekranov. 

Na STA predvidevajo, da bo le-
tos največ zanimanja slovenskih 
športnih navdušencev poželo ko-
lesarstvo. Največja kolesarska 
dirka po Sloveniji po lanski odpo-
vedi zaradi pandemije še čaka na 
dokončni termin, se pa pričakuje 
tudi, da bo slovita dirka po Italiji 
vsaj v enem delu prečkala sloven-
sko ozemlje.

Tekst in foto: Tatiana Golob
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ZGORNJESAVINJSKI ZDRAVSTVENI DOM NAZARJE

Število okuženih na testiranjih se niža, cepljenje v teku

Delež pozitivnih oseb na covid-19 se je na PCR testih v nazarski zdravstveni postaji v 
preteklem tednu zmanjšal na manj kot 37 odstotkov. (Vir: ZSZD Nazarje)

Konec decembra je bilo na PCR testiranju v 
Zgornjesavinjskem zdravstvenem domu Nazar-
je skoraj 73 odstotkov testiranih, ki so bili pozi-
tivni na virus SARS-CoV-2. Po podatkih za ob-
dobje od 11. do 15. januarja je bilo pozitivnih le 
še 36,8 odstotka testiranih, kar kaže na boljšo 
epidemiološko sliko. Zdravniki iz zdravstvenega 
doma tudi poročajo o manjšem številu pacien-
tov, ki jih pošiljajo na testiranje.

HITRI TESTI PO OBČINAH
V ponedeljek in torek, 11. in 12. januarja, so ob-

čine Zgornje Savinjske doline na petih lokacijah 
organizirale množično testiranje s hitrimi anti-
genskimi testi na virus SARS-CoV-2. Testiranje 

so izvajali zaposleni Zgornjesavinjskega zdrav- 
stvenega doma. Glede na to, da so se občani 
lahko že od začetka januarja brezplačno vsako-
dnevno testirali pred nazarsko zdravstveno po-
stajo, na množičnih testiranjih ni bilo daljših ča-
kalnih vrst, kot je bilo temu tako drugje po Slo-
veniji. 

ŠTIRJE ODSTOTKI POZITIVNIH
Testiranja s hitrimi testi se je udeležilo več kot 

sto prebivalcev doline, največ interesa so poka-
zali občani Rečice ob Savinji, kjer je bilo 25 te-
stiranih. Pozitivnih je bilo zgolj okrog štiri od-
stotke testiranih občanov, je sporočila direktori-
ca zdravstvenega doma Božena Herzog in do-
dala, da se vsakodnevno udeleži brezplačnega 
hitrega testiranja od 20 do 30 Zgornjesavinjča-
nov. »Skupno smo doslej izvedli več kot 600 hi-
trih testiranj, skupaj s testiranji v podjetjih pa 
preko tisoč.«

IZBOLJŠANA EPIDEMIOLOŠKA SLIKA
Še vedno vsakodnevno izvajajo testiranja 

PCR na covid-19, na katera paciente napotijo 
zdravniki. Medtem ko so v decembru dnevno 
testirali tudi do 180 pacientov in je delež po-
zitivnih od oktobra vztrajal nad 50 odstotki, v 
decembru je v povprečju dosegal kar 70 od-
stotkov, se je stanje opazno začelo izboljševati 
v zadnjih tednih. Od 11. do 15. januarja so zdrav-
niki na testiranje dnevno napotili zgolj še ok-

rog 15 pacientov, delež pozitivnih pa je padel 
na 37 odstotkov. 

»Po skrb vzbujajočem stanju decembra je naša 
dolina v zadnjih dneh močno izboljšala epidemio-
loško sliko prav v vseh občinah, dejansko je glede 
na sedemdnevni delež pozitivnih naša dolina med 
najboljšimi v Sloveniji,« je omenila Herzogova.

PRIPRAVE NA CEPLJENJE OD BOŽIČNIH 
PRAZNIKOV DALJE

»Zgornjesavinjski zdravstveni dom Nazarje 
ima po pooblastilu ministrstva za zdravje sta-
tus cepilnega centra za cepljenje proti bolezni 
covid-19, kar pomeni, da smo odgovorni za or-
ganizacijo in izvedbo cepljenja za vse prebival-
ce Zgornje Savinjske doline,« je glede cepljenja 
povedala direktorica. »Priprave na izvedbo so 
potekale že od božičnih praznikov dalje, saj gre 
za izjemen organizacijski zalogaj, še posebej za 
relativno majhen zdravstveni dom, kot je naš.«

TRENUTNO LE CEPIVO ENEGA PROIZVAJALCA
Pri organizaciji in izvedbi testiranj se poleg 

ambulant osebnih zdravnikov v delo cepilnega 
centra vključuje več kot deset zaposlenih. Veči-
na njih to opravlja poleg vseh drugih svojih vsa-
kodnevnih zadolžitev. Še posebej je cepljenje 
zahtevno za cepiva proizvajalca Pfizer, ki so tre-

nutno edina na razpolago, saj jih morajo porabi-
ti najkasneje v štirih dneh od prevzema oziroma 
v štirih urah od odprtja vsake posamezne ste-
kleničke. Vsak cepljeni prejme poseben cepilni 
kartonček z vsemi ključnimi podatki o cepljenju.

PREDNOST IMAJO STAREJŠI 
OD 80 LET

Državna strategija cepljenja predvideva pre-
dnostni vrstni red testiranj – najprej se cepijo 
zdravstveni delavci ter občani nad 80 let. Vse 
ambulante osebnih zdravnikov od začetka janu-
arja kontaktirajo občane, starejše od 80 let, in 

Do petka, 15. januarja, so cepili več kot 200 Zgornjesavinjčanov, od tega preko 70 odstotkov 
starejših iz prednostne skupine nad 80 let.

Več kot 200 Zgornjesavinjčanov
so cepili do petka, 15. januarja, od tega preko 
70 odstotkov starejših iz prednostne skupine 
nad 80 let.

129 je bilo
v petek, 15. januarja, skupno aktivno 
potrjenih okuženih oseb v 14 dneh v dolini, 
15. decembra pa 264. 
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vse ostale, ki se želijo cepiti, vključujejo na ce-
pilne sezname. 

»Cepiva prejemamo vsakotedensko in na 
osnovi prejetih količin razpišemo dnevne ce-
pilne termine. Nato ponovno kontaktiramo ob-
čane, uvrščene na cepilni seznam, z vabilom na 
dejanski termin cepljenja,« je postopke ceplje-
nja opisala Herzogova.

CEPLJENO VEČ KOT 200 OSEB
Do petka, 15. januarja, so cepili več kot 200 

Zgornjesavinjčanov, od tega preko 70 odstotkov 
starejših iz prednostne skupine nad 80 let. Pre-
ostalo cepivo je bilo namenjeno zdravstvenim 

delavcem – tako za zaposlene v ZD Nazarje kot 
zaposlene pri koncesionarjih, v lekarnah ter za-
sebnih zdravstvenih organizacijah. 

V prihodnjih tednih pričakujejo dodatne ko-
ličine Pfizerjevega cepiva, s katerimi bodo na-
daljevali cepljenje, zaenkrat še prednostne sku-
pine nad 80 let. Cepljenj za druge prednostne 
skupine (nad 70 ali 60 let in kronične bolnike) 
ne pričakujejo pred sredino februarja. Prav tako 
začenjajo cepljenje tudi že druge doze za tiste, 
ki so bili cepljeni konec lanskega leta in v prvem 
tednu leta 2021. Drugo cepljenje izvajajo po 21 
dneh po prvem.

KMALU PRIČAKUJEJO NOVA 
CEPIVA

Herzogova je še dodala, da »nestrpno priča-
kujemo tudi cepivo AstraZeneca, ki naj bi bilo 
odobreno konec januarja in bo na voljo v mno-
go večjih količinah, predvsem pa bo omogočilo 
tudi cepljenje na domu pacientov, ki ne zmore-
jo poti na naše cepilno mesto. Upamo torej, da v 
drugi polovici februarja začnemo z bistveno ve-
čjim obsegom cepljenj – najprej vseh preostalih 
prednostnih skupin, nato pa še vseh, ki se želi-
jo cepiti.«

Štefka Sem

EPIDEMIJA NOVEGA KORONAVIRUSA

Črne napovedi se ne uresničujejo, število okužb pada
Sredi preteklega tedna se je vlada odločila, 

da epidemijo podaljša še za dva meseca. Spre-
memb ukrepov za preprečevanje širjenja no-
vega koronavirusa ni bilo, se pa stanje glede 
hospitaliziranih in dnevno okuženih znižuje in 
približuje številkam, ki zagotavljajo prehod iz čr-
ne v rdečo fazo ukrepov.

BLIZU POGOJEM ZA RDEČO 
FAZO

Po podatkih za soboto, 16. januarja, je v Slo-
veniji pojavnost okužb na 100.000 prebivalcev v 
zadnjih 14 dneh 1125,7, v zadnjih sedmih dneh pa 
455,4. Sedemdnevno povprečje potrjenih okužb 
z novim koronavirusom v Sloveniji znaša 1366, 
kar je še vedno nad kriterijem 1350 okužb, ki 
omogoča prehod v rdečo fazo ukrepov. Prav ta-
ko je tudi število hospitaliziranih covidnih bolni-
kov nad kriterijem za postopno sproščanje ukre-
pov, ki je postavljen na 1200. 

V NEDELJO 293 OKUŽB
V nedeljo so v Sloveniji potrdili 293 novih 

okužb z novim koronavirusom. Skupno so opravi-
li 1769 testiranj, 1404 PCR in 365 HAT testov. Umr-
lo je 26 oseb s covidom-19, v bolnišnici je bilo 1237 
bolnikov. Pozitivnih je bilo 270 PCR testov, kar je 
19,2 odstotka, in 23 HAT testov, kar je 6,3 odstotka.

ŠTEVILO OKUŽENIH 
PADA

Na območju Zgornje Savinjske doline se je 
pretekli teden število okužb odkritih s testi PCR 
zmanjšalo na 36,8 odstotka, na testiranju s hitri-
mi antingenskimi testi po občinah je bilo okuže-

nih le štiri odstotke testiranih Zgornjesavinjča-
nov. 15. decembra je bilo skupno aktivno potrje-
nih okuženih oseb v 14 dneh v dolini 264, 15. ja-
nuarja le še 129. V ponedeljek 18. januarja, je bi-
lo število okuženih po občinah sledeče: Mozirje 
32, Gornji Grad 26, Nazarje 25, Ljubno 20, Rečica 
ob Savinji 18, Luče 5 in Solčava 2. 

TOKRAT CEPIVO ZA DRUGE 
ODMERKE

V Slovenijo je prispela nova pošiljka cepiv 
proti covidu-19, pričakovano manjša kot pre-
tekle tedne. Kot so zapisali v skupnem sporoči-
lu Pfizerja in BioNTecha, bo manj cepiva dosta-
vljenega le tokrat, cepivo pa bo namenjeno za 
druge odmerke tistih, ki so se cepili konec de-
cembra. Cepljenje sicer še nima vpliva na epi-
demijo, saj mora biti po ocenah precepljene in 
imune vsaj deset odstotkov populacije, se pra-
vi pri nas več kot 200.000 ljudi. Do zdaj so cepi-

li 41.439 ljudi, večinoma starejših in zdravstve-
nih delavcev, in to naj bi se predvidoma proti 
koncu meseca odrazilo v zmanjšanju pritiska 
na bolnišnice,

BREZ OKUŽENIH V DEOS 
CENTRU

V DEOS Centru starejših Gornji Grad od 28. 
decembra pri stanovalcih ne beležijo več okužb 
z virusom SARS-Cov-2. Za namene obiskov so 
uredili varen kotiček. Obiski so dovoljeni le ob 
predhodni najavi ob dogovorjeni uri in omejeni 
le na eno zdravo osebo.

Štefka Sem

Umirjanje epidemioloških razmer v teh 
dneh pripisujejo prav množičnemu testira-
nju, po katerem so se tisti, ki jim je test po-
kazal okužbo, pozneje osamili. Za tiste, ki so 
čakali v vrsti za hitri test, pa menda ni bo-
jazni, da bi se okužili, če so pri tem ohranjali 
dvometrsko razdaljo.

Po zadnjih analizah Instituta Jožef Stefan 
je prehod v rdečo fazo pričakovati predvi-
doma do 25. januarja, prehod v oranžno pa 
v sredini februarja.

BSH HIŠNI APARATI NAZARJE 

Med finalisti za nagrado nemškega 
gospodarstva 2020

Podjetje BSH Hišni aparati Nazarje se je de-
cembra poleg proizvajalca energijskih hiš Lu-
mar IG in Steklarne Hrastnik uvrstilo med tri fi-
naliste za nagrado nemškega gospodarstva 
2020. Tokrat je podjetje iz Nazarij osvojilo dru-
go mesto.

NAGRADO PODELILI NA VIRTUALNEM 
NOVOLETNEM SREČANJU

Nagrado vsako leto podelijo na tradicional-
nem novoletnem sprejemu, ki ga organizira Slo-
vensko-nemška gospodarska zbornica. To sre-
do je omenjena zbornica v virtualno novole-
tnem srečanju slavnostno podelila nagrado 
nemškega gospodarstva v sodelovanju z Vele-
poslaništvom Zvezne Republike Nemčije v Slo-

veniji in inštitutom WISE za razvoj trajnostnega 
delovanja in etičnega poslovanja v rastočih go-
spodarstvih.
BSH NAZARJE NAGRADO PREJELO LETA 2008

Nagrada nemškega gospodarstva je prizna-
nje, s katerim se nagrajuje trajnostna naravna-
nost in družbena odgovornost med podjetji v 
Sloveniji. Podjetja BSH Hišni aparati je nagrado 
nemškega gospodarstva v preteklosti že preje-
lo, in sicer leta 2008. Letos je strokovna komisija 
nagrado podelila podjetju Lumar IG, saj po nji-
hovi presoji v največji meri udejanja trajnostno 
paradigmo, ob tem pa združuje tehnološke mož-
nosti ter družbene in okoljske potrebe.

Nastasja Kotnik
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RAVNATELJICA OŠ FRANA KOCBEKA GORNJI GRAD MAG. BLANKA NERAD

»Za vsakega človeka so najbolj pomembni 
medsebojni odnosi«

Blanka Nerad, magistrica inklu-
zivne pedagogike, je ravnateljica 
Osnovne šole Frana Kocbeka v Gor-
njem Gradu od leta 2015. Lani sep-
tembra je na tem mestu začela z 
drugim petletnim mandatom. Roje-
na Mariborčanka se je z družino us-
talila v Braslovčah. Dokončala je štu-
dij zgodovine in geografije na Peda-
goški fakulteti Univerze v Mariboru 
ter inkluzivno pedagogiko na Peda-
goški fakulteti Univerze na Primor-
skem. Z družino zelo rada potuje in 
raziskuje svet.

- Septembra ste nastopili drugi mandat na 
mestu ravnateljice šole. Kaj lahko rečete o 
prvih petih letih dela?

Pri svojem vodenju sem se ves čas zavedala, 
da se ljudje v današnjem času vsakodnevno so-
očamo s hitrimi spremembami v gospodarskem 
razvoju, pomembnimi digitalnimi in tehnološki-
mi inovacijami, z izginjanjem in nastajanjem no-
vih poklicev in menjavanjem delovnih mest. Vse 
to bodo močno občutili mladi, ki šele vstopajo 
ali so že vključeni v izobraževalni proces, kar od 
nas zahteva, da moramo mlade pripraviti in jih 
opremiti z veščinami, kompetencami in uporab-
nim znanjem. Zato sem naše strokovne delav-
ce, tako z lastnim vzgledom kot sodelovanjem, 
spodbujala k uporabi raznolikih praks poučeva-

nja, s katerimi bomo v celoti izkoristili možnosti 
izobraževanja kot gonilne sile mladih. 

V našem zavodu Frana Kocbeka Gornji 
Grad želimo z različnimi dejavnostmi podpira-
ti ustvarjalnost mladih kot edinstvene človeške 
značilnosti, s katero izražamo sposobnosti prila-
gajanja različnim okoliščinam in problemom ter 
dodajamo številne kognitivne procese, za kate-
re moramo najti prostor v našem izobraževanju. 

Priložnosti ustvarjalnega učenja pa lahko do-
sežemo takrat, kadar so otroci in učenci vklju-
čeni in imajo možnost sodelovanja pri pedago-
škem procesu, kajti v življenju vsakega so da-
leč najpomembnejši medsebojni odnosi. To po-
skušamo izvajati tako v okviru rednega kot raz-
širjenega programa osnovne šole, smo namreč 
ena izmed 19 slovenskih šol, ki uvaja nov kon-
cept osnovne šole. Vključujemo se v različne 
projekte, kot so Pogum, Spodbudna učna okolja, 
Inovativna učna okolja 21. stoletja, Zdrava šola 
in vrtec, Ekošola in vrtec, Kulturna šola, Gozdna 
pedagogika, Turizmu pomaga lastna glava, pre-
ko katerih skupaj z našimi učenci in otroki izva-
jamo vrsto različnih dejavnosti.

Zavedamo se, da je potrebno ključne kom-
petence najprej razviti pri učiteljih in tudi rav-
natelju, zato se na osnovi skupno zastavljene-
ga razvojnega načrta vsi strokovni delavci (uči-
telji, vzgojitelji in pomočniki vzgojiteljev) naše-
ga zavoda sistematično izobražujemo na različ-
nih področjih. Zavedamo se, da se danes vloga 
učiteljev in vzgojiteljev spreminja, zato se želi-
mo pripraviti na zahtevnejše profesionalne do-
sežke, kar pomeni, da z vseživljenjskim izobra-
ževanjem nenehno odkrivamo lastno identiteto.

Vloga ravnatelja pri spodbujanju inovativno-
sti v šolah je velika, saj mora biti dovzeten za 
spremembe, ideje in procese ter usmerjati svo-
je zaposlene v smislu ustvarjalnega sistema in 
organizacijske klime, saj lahko hitro nastopaš v 
vlogi spodbujevalca ali zaviralca.

Zavedam se pomena sodelovanja in sode-
lovalnega učenja, v katerega moramo vključe-
vati lokalno okolje in celotno mrežo podporne-
ga okolja, kamor sodi sodelovanje s starši, šola-
mi, z zavodi, s fakultetami, z Zavodom za šolstvo, 
društvi, s podjetji …

- Uvedli ste kar nekaj novosti, med drugim 
dobrodelni koncert, razne druge dejavnosti. 
Kako so bile sprejete s strani učencev, zapo-
slenih in staršev?

V času mojega prvega mandata smo ob veliki 
podpori gornjegrajskega župnika Ivana Šumlja-
ka in bivšega župana občine Gornji Grad Stan-
ka Ogradija organizirali velik koncert policijske-
ga orkestra in znanih slovenskih glasbenih izva-
jalcev v gornjegrajski katedrali ter koncert voja-

škega orkestra v telovadnici OŠ Frana Kocbeka 
Gornji Grad, prav tako smo organizirali vsakole-
tne tradicionalne dobrodelne koncerte. Z zbra-
nimi sredstvi smo napolnili naš šolski sklad, ku-
pili oblačila za pevski zbor in namenili sredstva 
brezplačni šoli. V tem šolskem letu smo skupaj 
z Rotary klubom Žalec izvedli dobrodelno draž-
bo slikarskih del, katerih izkupiček smo prav ta-
ko namenili šolskemu skladu. 

Menim, da so bile te dejavnosti s strani naših 
zaposlenih, učencev in staršev dobro sprejete, 
saj smo s sredstvi omogočili plačilo in nabavo 
marsikaterih stvari ali dejavnosti, ki bi jih dru-
gače težko izvedli ali jih sploh ne bi mogli. Me-
nim, da s takšnimi aktivnostmi in sodelovanjem 
naših učencev spodbujamo njihovo samopo-
dobo, samoiniciativnost in vplivamo na njihov 
kognitivni, psihološki in socialni razvoj. Hkrati 
pri učencih spodbujamo njihove talente in jim 
omogočimo priložnosti za preizkušanje v posa-
meznih pozitivnih izzivih. 

Zato naše aktivnosti z učenci potekajo v šte-
vilnih dejavnostih, med katerimi bi želela ome-
niti naše sodelovanje tudi na različnih tekmo-
vanjih in v projektih, kjer upoštevamo interese 

in želje učencev, kot na primer projekt Pogum, 
kjer učenci planirajo, raziskujejo in načrtujejo 
učilnico na prostem, projekt Turizmu pomaga 
lastna glava, v okviru katerega so naši učenci 
osvojili že tri leta zapored zlato priznanje, hkra-

Ravnateljica mag. Blanka Nerad: »Kakšne 
bodo posledice, bo pokazal čas, zato si zelo 
želim, da se učenci vrnejo v šolske klopi.«

»Izvedli smo anketo med starši, s kate-
ro smo hoteli olajšati delo učencem, a 
hkrati prilagoditi način našega dela po-
trebam naših učencev.«

»V jesenskem času smo se prijavili na razpis mi-
nistrstva za šolstvo in na razpis SIO 2020 ter do-
bili sedem računalnikov, ki smo jih dali v upora-
bo tako strokovnim delavcem kot učencem, ki so 
jih v drugem valu potrebovali.«

»V zadnjih petih letih smo matično šolo v Gor-
njem Gradu razširili, saj smo v najstarejšem 
delu naše šole v mansardi izdelali povsem no-
vo računalniško učilnico s tridesetimi sedeži 
in učilnico za manjše učne skupine.«
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ti so posneli turistični film, oblikovali gledališko 
predstavo ter zasnovali zanimive turistične pro-
dukte, kot je gornjegrajski medenjak, se udele-
žili tekmovanja iz kulinarike, ki jim je omogo-
čilo pripravo jedi v hotelu Celeia, sodelovali so 
na pevskem festivalu Bum v Mariboru in počeli 
še marsikaj drugega. Vsako leto pripravimo tu-
di prireditev, kjer staršem in lokalnemu okolju 
predstavimo naše dosežke in ustvarjalnost na-
ših učencev.

- Gornjegrajska šola je stara, a lepo ure-
jena. Ali kljub temu prostorsko in tehnično 
učencem omogoča vse to, kar potrebujejo?

V zadnjih petih letih smo matično šolo v Gor-
njem Gradu razširili, saj smo v najstarejšem de-
lu naše šole v mansardi izdelali povsem no-
vo računalniško učilnico s tridesetimi sedeži 
in učilnico za manjše učne skupine. Za trenu-
tno število učencev zadostuje, vendar nam pri-
manjkujejo kabineti za učitelje in manjše učilni-
ce ali kabineti za učence s posebnimi potreba-
mi. Na podružnicah v Novi Štifti in Bočni nima-
mo prostorskih težav. Zelo si želimo nov vrtec, 
saj se oddelki v vrtcu Gornji Grad nahajajo na 
lokaciji samega vrtca, v šoli in v zdravstvenem 
domu, kar predstavlja tako organizacijske teža-
ve kot težave v velikosti oddelkov in v manjkajo-
či zbornici strokovnih delavk vrtca.

- V več kot petih letih ste veliko prenavlja-
li. Kateri so bili največji projekti in katere še 
imate v načrtu?

V teh petih letih smo izvedli vrsto sanacij ta-
ko v matični šoli in vrtcu kot na podružnični šo-
li in vrtcu Bočna ter podružnici Nova Štifta. V šo-
li in vrtcu Gornji Grad smo izvedli naslednje pre-
nove: izgradnja IKT omrežja in nabava računal-
niške opreme, izdelava novega vhoda in zame-

njava kapelit stene na predmetni stopnji, kom-
pletna sanacija gospodinjske učilnice z nabavo 
nove kuhinje s štirimi kuhinjskimi postajami, iz-
delava dveh učilnic v mansardnem delu, izdela-
va požarnih stopnic, menjava strešne kritine na 
stari šoli, kuhinji, vrtcu, zamenjava oken na te-
lovadnici, oprema z novim pohištvom v tehnič-
ni učilnici, učilnici slovenskega jezika, učilni-
ci kemije in v knjižnici, izvedba sanacije tal na 
hodnikih predmetne in razredne stopnje, sana-
cija parketov v učilnicah in v vrtcu, izdelava no-
ve centralne napeljave v šoli in vrtcu, ureditev in 
asfaltiranje okolice, beljenje v šoli in vrtcu, za-
menjava stavbnega pohištva v vsej šoli, izdela-
va hladilne komore, prostora za zelene površine 
in izdelava predelne stene v kuhinji, sanacija sa-
nitarij zaposlenih.

V POŠ Nova Štifta: zamenjava centralne peči, 
zamenjava opreme v učilnicah in jedilnici, naba-
va žaluzij, nabava računalniške opreme in izgra-
dnja IKT omrežja ter beljenje.

V POŠ Bočna: zamenjava žaluzij, nakup posa-
mezne opreme, izgradnja IKT omrežja in raču-
nalniške opreme.

- Pred časom je bila prostorska stiska v 
vrtcu, je tako tudi sedaj? Kako kaže glede 
števila otrok v občini, se to zmanjšuje ali po-
večuje?

Število učencev zavoda Osnovne šole Frana 
Kocbeka Gornji Grad se je nekoliko povečalo, in 
sicer s števila 202 na 212, vendar se je v zadnjih 
dveh letih povečalo število otrok na POŠ Boč-
na, medtem ko imamo na matični šoli v tem šol-
skem letu kombinacijo 1. in 2. razreda. Število 
učencev na POŠ Nova Štifta se je rahlo znižalo 
v zadnjih dveh letih.

- Lansko šolsko leto je bilo velik izziv zara-
di novega koronavirusa. Kako ste se lotili šo-
lanja na daljavo?

Ob pojavu nove pandemije smo bili, tako kot 
vse šole v Sloveniji, delno nepripravljeni, saj 
takšnega dela do takrat v takšnem obsegu nis-

mo izvajali. Čez noč smo morali spremeniti naš 
način dela, ministrstvo je moralo pripraviti pod-
porna omrežja, videokonferenčni sistem, omo-
gočiti izobraževanje učiteljev za delo na daljavo, 
prilagoditi učne načrte. 

Skupaj s strokovnimi delavci smo začeli tim-
sko načrtovati, izvajati medpredmetne poveza-
ve, organizirali smo dodatne učne pomoči za 
naše učence ter vzpostavili komunikacijske ka-
nale tako z učenci kot s starši. Prav tako smo iz-
vedli anketo med starši, s katero smo hoteli olaj-
šati delo učencem, a hkrati prilagoditi način na-
šega dela potrebam naših učencev.

- Je bilo veliko učencev, ki niso imeli raču-
nalnikov ali internetne povezave, da bi lah-
ko sledili pouku na daljavo? Kako ste jim po-
magali?

Ko smo začeli izvajati pouk na daljavo, so raz-
redniki pri starših preverili, ali imajo njihovi ot-
roci računalnike ali jih potrebujejo. S pomočjo 
organizacijske enote Zavoda RS za šolstvo, iz-
postave Celje, smo štirim učencem zagotovili 
računalnike, ki so jih dobili v trajno last, hkra-
ti pa smo se povezali z donatorjem iz Gornjega 
Grada, ki je prav tako doniral potrebni računal-
nik za naše učence. Večjih izkazanih potreb ni 
bilo v prvem valu. V jesenskem času smo se pri-

javili na razpis ministrstva za šolstvo in na raz-
pis SIO 2020 ter dobili sedem računalnikov, ki 
smo jih dali v uporabo tako strokovnim delav-
cem kot učencem, ki so jih v drugem valu pot-
rebovali.

- Je bilo v jesenskem času kaj lažje za 
učence in zaposlene, ko so šole ponovno za-
prle svoja vrata?

Da, sedaj smo bili pripravljeni. V tem času 
smo se izobraževali za potrebe pouka na da-
ljavo, pripravili akcijske načrte po navodilih in 
usmeritvah modelov, ki jih je pripravilo ministr-
stvo za izobraževanje, znanost in šport, vzposta-
vili smo potrebni videokonferenčni sistem, ko-
munikacijske kanale in spletne učilnice.

- Kaj učenci najbolj pogrešajo in kaj meni-
te, kakšne posledice bodo na področju zna-
nja in osebnega razvoja otrok zaradi te situ-
acije?

Menim, da so za vsakega človeka daleč naj-
pomembnejši medsebojni odnosi, kar danes 
dokazuje tudi nevroznanost, zato so sodeloval-
no učenje med vrstniki ter medsebojni stiki za-
nje izredno pomembni. Socialni in učni vidiki se 
morajo pri učencih prepletati, saj šola in razred 
nista le prostor za osvajanje učne snovi, temveč 
tudi prostor socialnega vedenja, ki jim omogoča 
prostor učenja o sebi in hkrati vpliva na učen-
čevo počutje. Ljudje smo tisti, ki želimo obvla-
dovati izzive iz okolja, vendar pri tem potrebu-
jemo podporo socialnega okolja, ki spodbuja 
posameznika k aktivnemu delovanju in psiho-

loški rasti. Socialne interakcije nam omogočajo 
in olajšajo vstopanje v interakcijo. Kakšne bodo 
posledice, bo pokazal čas, zato si zelo želim, da 
se učenci vrnejo v šolske klopi.

- Kakšno leto 2021 si želite, da bi bilo?
Povzela bom besede Henryja Millerja: »Za-

nimaj se za življenje okoli sebe, za ljudi, stvari, 
glasbo ..., saj svet je tako bogat, kar kipi od ple-
menitih značajev in zanimivih ljudi«.

Pogovarjala se je Štefka Sem

»V tem šolskem letu smo skupaj z Rota-
ry klubom Žalec izvedli dobrodelno draž-
bo slikarskih del, katerih izkupiček smo 
prav tako namenili šolskemu skladu.«

»Primanjkujejo nam kabineti za učitelje in 
manjše učilnice ali kabineti za učence s po-
sebnimi potrebami.«

»Zelo si želimo nov vrtec, saj se oddelki v 
vrtcu Gornji Grad nahajajo na lokaciji same-
ga vrtca, v šoli in v zdravstvenem domu, kar 
predstavlja tako organizacijske težave kot 
težave v velikosti oddelkov in v manjkajoči 
zbornici strokovnih delavk vrtca.«

»Priložnosti ustvarjalnega učenja lahko do-
sežemo takrat, kadar so otroci in učenci 
vključeni in imajo možnost sodelovanja pri 
pedagoškem procesu, kajti v življenju vsa-
kega so daleč najpomembnejši medseboj-
ni odnosi.«
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PREDSEDNIK REPUBLIKE SLOVENIJE BORUT PAHOR V CELJU

»S precepljenostjo bomo to krizo končali«

Predsednika Boruta Pahorja je pred Narodnim domom v Celju najprej pozdravil župan 
Mestne občine Celje Bojan Šrot. (Foto: Celje.info)

Predsednik Republike Slovenije Borut Pahor 
je v petek, 15. januarja, na povabilo Regijskega 
štaba Civilne zaščite za Zahodno Štajersko obi-
skal Celje. V sklopu obiska se je ustavil v Domu 
ob Savinji Celje, Splošni bolnišnici Celje, obisk 
pa zaključil v Celjskemu mladinskemu centru.

PREDSEDNIKA SEZNANILI Z AKTIVNOSTMI 
CIVILNE ZAŠČITE

Predsednik Pahor se je najprej sestal s šta-
bom. Sprejeli so ga župan občine Celje Bojan 
Šrot, poveljnik Civilne zaščite Republike Slove-
nije Srečko Šestan in poveljnik Civilne zašči-
te za Zahodno Štajersko Janez Melanšek. Pa-
hor se je ob obisku seznanil z aktivnostmi civil-
ne zaščite ob prvem in drugem valu novega ko-
ronavirusa v regiji. Na srečanju so bili prisotni 
še nekateri člani štaba in predstavniki policije.

V DOMU OB SAVINJI VESELI CEPIVA
Predsednik se je sestal z vodstvom Doma 

ob Savinji Celje, kjer so ga seznanili z zelo dob-
rim odzivom na cepljenje v želji po čimprejšnji 
vrnitvi v običajno življenje, kot smo ga bili vaje-
ni pred epidemijo. 

SB CELJE ZAHVALA ZA ODZIVANJE IN 
PRILAGAJANJE 

Nato se je Pahor srečal še s predstavniki 
Splošne bolnišnice Celje pred urgentnim cen-
trom. Predstavniki tretje največje bolnišnice v 
Sloveniji so mu predstavili organizacijo dela, 
oblikovanje poveljniške skupine in reorganiza-
cijo bolnišnice. Predsednik je vodstvu in krizne-

OBČINA LJUBNO

Največja investicija letos je obnova kulturnega doma
Proračun Občine Ljubno je letos investicijsko 

naravnan. Od 4,3 milijona evrov vrednega prora-
čuna bo 1,5 milijona namenjenega investicijam. 
Največja investicija bo prenova kulturnega do-
ma. V četrtek, 14. januarja, je župan Franjo Na-
raločnik podpisal pogodbe za obnovo kulturne-

ga doma s tremi izvajalci del. Predviden zače-
tek del je 1. februarja, groba dela se bodo izva-
jala tri mesece, nato bodo na vrsti fina dela in 
opremljanje. Odprtje prenovljenega kulturnega 
doma bo predvidoma v juliju ob občinskem pra-
zniku.

TRIJE IZVAJALCI DEL
Izvajalci del so trije. Gradbena dela bo opravi-

lo podjetje GIC Gradnje iz Rogaške Slatine. Izva-

mu štabu izrazil občudovanje in izrekel hvale-
žnost za hitro odzivanje in sposobnost prilaga-
janja na situacijo. Zaključek pogovora je bil na-
menjen pogovoru o pomenu cepljenja. 

OBISK ZAKLJUČILI PRED CELJSKIM 
MLADINSKIM CENTROM

Obisk v Celju je predsednik zaključil pred 
Celjskim mladinskim centrom, kjer izvajajo 
varstvo in pomoč učenja za otroke, katerih star-
ši so nepogrešljivi pri soočanju z epidemijo. Pa-
hor je napovedal, da bo v sklepnem delu soo-
čanja s krizo obiskal vse regijske štabe, da se 

osebno in v imenu države zahvali ljudem, ki so 
najbolj aktivno vključeni v soočanju z epidemijo.

S PRECEPLJENOSTJO BOMO KRIZO 
KONČALI

Predsednik je poudaril zadovoljstvo, da ima-
mo cepivo in izrazil prepričanje, da bomo s pre-
cepljenostjo to krizo končali. »Mislim, da je naša 
človeška dolžnost, da skušamo razumeti pomen 
cepljenja in pozivam vse, da razmislijo o tem, da 
se cepijo, ko pridejo na vrsto,« je zaključil pred-
sednik republike.

Barbara Rozoničnik

(Z leve) predstavnik podjetja SBS Tim Inženiring Sladjan Stanković, predstavnik podjetja 
GIC Gradnje Miha Lampret in direktor podjetja Elektro Ugovšek Franc Ugovšek z županom 

Franjem Naraločnikom ob podpisu pogodbe za prenovo kulturnega doma

700 tisoč evrov
bo stala obnova kulturnega doma.

jalec strojnih del bo podjetje SBS Tim Inženiring 
iz Ljubljane, elektro instalacije bo izvedlo podje-
tje iz Okonine Elektro Ugovšek. Po podpisu po-

godbe so imeli predstavniki izvajalcev uvod v 
delo z direktorjem občinske uprave Radenkom 
Tešanovićem. Predstavil jim je nadzornike, do-
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LOGARSKA DOLINA V MEHURČKU

Popolna zapora ceste Sestre 
Logar–Rinka

Od 21. do 24. januarja je zara-
di zagotavljanja tako imenovane-
ga mehurčka in varnosti smučark 
skakalk pred okužbo z novim koro-
navirusom popolna zapora občin-
ske ceste Sestre Logar–Rinka. Tek-
movalke s svojimi ekipami so na-
mreč v času svetovnega pokala v 
smučarskih skokih na Ljubnem ob 
Savinji nastanjene v Logarski doli-
ni.

NA LJUBNEM SVETOVNI POKAL 
V SMUČARSKIH SKOKIH ZA 

ŽENSKE
Tradicionalni športni dogodek 

na Ljubnem ob Savinji, svetov-
ni pokal v smučarskih skokih za 
ženske, letos zaradi omejevalnih 
ukrepov poteka nekoliko drugače 
kot običajno. Skakalke so v času 
bivanja v naših krajih nastanjene 
v Logarski dolini, ki se je ob koncu 

tedna spremenila v mehurček. Za-
radi tega je cesta v Logarsko doli-
no od Sester Logar do Rinke od 12. 
ure na dan 21. januarja pa do 24. ja-
nuarja, prav tako do 12. ure, zapr-
ta, obvoza ni. 

PARKIRIŠČA OB VSTOPU V 
LOGARSKO DOLINO

V času popolne zapore je omo-
gočen dostop za intervencijska vo-
zila, osebe s stalim bivališčem v 
krajinskem parku ter tekmovalke 
in organizatorje dogodka. Obisko-
valce Krajinskega parka Logarska 
dolina naprošajo, da v času popol-
ne zapore svoja vozila pustijo pred 
vstopom v dolino na označenih 
parkiriščih. Vsi turistični objekti v 
Logarski dolini so zaprti, proge za 
tek na smučeh pa so v času zapore 
odprte v omejenem obsegu.

Barbara Rozoničnik

OSREDNJA KNJIŽNICA MOZIRJE

V. d. direktorice bivša direktorica Petra Širko Poljanšek
Nekdanja direktorica Osre-

dnje knjižnice Mozirje Petra Šir-
ko Poljanšek je bila po preneha-
nju mandata imenovana za vršil-
ko dolžnosti direktorice za čas 
do imenovanja novega direktorja 
oziroma največ za eno leto. Doga-
janje okrog imenovanja je pojas-
nil predsednik sveta zavoda mo-
zirske knjižnice, predstavnik ob-
čine ustanoviteljice, mag. Borut 
Repše. S tem je na seji občinske-
ga sveta seznanil svetnike mo-
zirske občine.

RAZPIS OBJAVLJEN 
DVAKRAT

Svet zavoda je lani konec av-
gusta sprejel sklep o objavi razpi-
sa za direktorja, tri mesece pred 
potekom mandata, kot zapovedu-
je zakonodaja. Na objavljen razpis 
za direktorja je prišla ena prijava, 
in sicer prijava dosedanje direkto-
rice. Na svetu zavoda pa se je zap-
letlo in do izbire kandidata ni priš-
lo, saj kandidatka ni dobila večine 
vseh glasov članov sveta. Zato tu-
di niso pridobivali mnenja s stra-
ni zaposlenih, občine ustanovite-
ljice in preostalih občin pogodbe-
nih partneric. Sledil je še en razpis 
v oktobru. Prišle sta dve prijavi, a 
je pogoje izpolnjevala le ena, in si-
cer prijava Širko Poljanškove. Tok-
rat je na tajnem glasovanju kandi-
datki zmanjkal en glas.

VEČ MOŽNOSTI ZA IZBIRO V. D. 
DIREKTORJA

Za vršilca dolžnosti je bilo v tem 
primeru mogoče izbirati med kan-
didati na razpisu ali med strokovni-

mi delavci v knjižnici. Mozirski ob-
činski svet je na novembrski se-
ji soglasno sprejel sklep, da svetu 
zavoda za v. d. direktorice Osrednje 
knjižnice Mozirje predlaga sedanjo 
direktorico. Svet zavoda je predlog 
občine ustanoviteljice upošteval. 
Svet zavoda sestavlja devet članov 
– trije predstavniki ustanoviteljice, 
trije predstavniki zaposlenih in tri-
je predstavniki uporabnikov. Nov 

Lani sta generalni direktor družbe KLS Ljubno Mirko Strašek (desno) 
in župan Franjo Naraločnik podpisala dogovor o donaciji podjetja za 

prenovo kulturnega doma, ki bo po prenovi služil tudi kot 
kongresni center KLS.

govorili so se o poteku investicije 
in si ogledali delovišče.

PRENOVA CELOTNE 
NOTRANJOSTI

Projekt zajema rekonstrukcijo 
celotnega kulturnega doma. Pre-
novljena bo velika in mala dvo-
rana, prizidek h kulturnemu do-
mu, narejen nov vhod v sanita-
rije in požarni izhod. Narejen bo 
nov vhod v kulturni dom. V dose-
danji avli bodo uredili nov TIC. V 
dvorani bo postavljen nov oder in 
jeklena konstrukcija za stole. Se-
deži bodo postavljeni amfitea-
trsko, zaradi podrtja balkona bo 
dvorana imela 200 stolov names-
to sedanjih 240. Urejeno bo novo 
ogrevanje in prezračevanje s kli-

momatom, ki bo stacioniran na 
podstrešju.
INVESTICIJA VREDNA 700 TISOČ 

EVROV
Rekonstrukcija in obnova celot-

ne notranjosti, gradbeno obrtni-
ška dela, strojne in elektro instala-
cije, razen stenske razsvetljave, bo 
stalo 700 tisoč evrov. Polovico te 
vrednosti bo doniralo podjetje KLS 
Ljubno, del sredstev v višini 200 ti-
soč evrov pa bodo poskušali dobiti 
na razpisu. Delež občine bi tako bil 
150 tisoč evrov. Poleg tega bo treba 
poskrbeti za ozvočenje in stensko 
razsvetljavo, kar verjetno ne bo iz-
vedeno letos. Opremo za TIC bodo 
pokrili s sredstvi iz razpisa LAS. 

Tekst in foto: Štefka Sem

razpis bo objavljen najkasneje ko-
nec poletja.

PETLETNI STRATEŠKI NAČRT
Občinski svet se je na novem-

brski seji seznanil tudi s petletnim 
strateškim načrtom knjižnice, na 

decembrski seji pa je k načrtu po-
dal soglasje. V načrtu za obdobje 
2020-2025 je predstavitev knjižni-
ce in analiza poslovanja ter opisa-
ni cilji in potrebe.

Tekst in foto: Štefka Sem

Petra Širko Poljanšek bo v. d. 
direktorice knjižnice največ 

eno leto oziroma do imenovanja 
direktorja. 
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OBČINSKI SVET REČICA OB SAVINJI

Sprejeta letna 
programa športa in 

kulture
Občinski svet Rečica ob Savinji je na de-

cembrski redni seji sprejel letni program 
športa in kulture v občini za leto 2021. Poleg 
tega so potrdili javni razpis za sofinanciranje 
programov drugih društev in javni razpis za 
sofinanciranje izvajanja letnega programa 
ljubiteljske kulturne dejavnosti v občini za te-
koče leto. 

ZA ŠPORT TOLIKO KOT 
V LETU 2020

Model sofinanciranja športnih programov v 
občini Rečica ob Savinji temelji na potrebah, za-
znanih v preteklih letih, in podpira športno re-
kreacijo ter delovanje društev. V občinskem pro-
računu je za športna društva za leto 2021 pred-
viden enak znesek kot v preteklem letu, in sicer 
12.400 evrov. 
PROGRAM KULTURE Z NEKAJ SPREMEMBAMI 

IN MANJ DENARJA
Vsebina letnega programa kulture v občini se 

glede na lanski program razlikuje v razdelilniku 
po namenih in skupnem znesku, ki je nekoliko 
nižji ter znaša 7.200 evrov.

Barbara Rozoničnik

Solidarnostni dodatek tudi za nosilce 
oziroma člane kmetije

Sedmi protikoronski zakon prinaša enkratni 
solidarnostni dodatek tudi za nosilce in člane 
kmetijskega gospodarstva, ki nimajo pokojnine. 
Do njega so upravičeni državljani Slovenije, sta-
ri 65 ali več let, ki so nosilci oziroma člani kmeti-
je, skladno z zakonom, ki ureja kmetijstvo. Pogoj 
je tudi, da niso prejeli solidarnostnega dodatka za 

upokojence v skladu z 92. členom zakona in da 
njihovi obdavčljivi dohodki za leto 2019, preraču-
nano na mesec, niso presegli zneska 591,20 evra.

Na ministrstvu za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano so že pripravili vlogo za uveljavljanje 
dodatka, rok za oddajo vloge je 31. januar 2021.

TG

SEDMI PROTIKORONSKI ZAKON

Staršem štirje različni dodatki 
Marjana Veršnik Fale, 
pomočnica direktorice CSD SAŠA, enota Mozirje:

»V sedmem protikoronskem zakonu so družinam oziroma 
staršem namenjeni štirje solidarnostni dodatki. Za vse velja, 
da vlog zanje ni treba oddajati, plačila bodo izvedena po ura-
dni dolžnosti. Izjema so le starši, ki ne prejemajo otroškega do-
datka. Ti morajo za izplačilo solidarnostnega dodatka v višini 
50 evrov za otroka starosti do 18 let oddati e-vlogo na ministr-
stvo za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti. Rok 
za oddajo je 31. januar 2020. Prav tako so izjema študenti, ki 
lahko preko e-uprave oddajo vlogo za 150 evrov solidarnostne-
ga dodatka. Rok za oddajo je prav tako 31. januar.

V sedmem protikoronskem zakonu je vla-
da določila paket pomoči, ki je skupaj vreden 
550 milijonov evrov. V njem je večjo pozornost 
namenila tudi družinam in določila štiri različ-
ne dodatke, ki jih lahko starši pridobijo, če iz-
polnjujejo predpisane pogoje. V nekaterih pri-
merih bodo izplačila potekala na podlagi vlože-
ne vloge.

MINISTRSTVO BO IZPLAČALO OTROKOM 
PO 50 EVROV

Vsem upravičencem, ki prejemajo otroški 
dodatek, torej staršem in rejnikom, bo mini-
strstvo za družino do 31. januarja izplačalo 50 
evrov za vsakega otroka. Dodatek pripada tu-
di staršem, ki ne prejemajo otroških dodatkov. 
Slednji morajo za prejem teh sredstev odda-
ti izpolnjeno vlogo, ki je dostopna na e-upra-
vi, vlogo je treba oddati do konca meseca ja-
nuarja.

ZVIŠAL SE JE DODATEK ZA VELIKE 
DRUŽINE

Za čas do konca epidemije je vlada zviša-
la tudi znesek letnega dodatka za velike druži-
ne. Družine s tremi otroki bodo prejele 100 evrov 
več, družine s štirimi ali več otroki pa 200 evrov 

več. Izplačilo za upravičence do dodatka za veli-
ko družino se bo izvedlo do 31. januarja, upravi-
čencem posebne vloge ni treba izpolnjevati. Re-
dni dodatek za veliko družino se bo izplačal kot 
do sedaj v mesecu aprilu.

Vsi, ki bodo pravico do rednega dodatka za 
veliko družino šele pridobili, a seveda v času 
epidemije, bodo prav tako upravičeni do izre-
dnega dodatka. Plačilo se bo izvedlo po prido-
bitvi pravice do rednega dodatka za veliko dru-
žino.

500 EVROV OB ROJSTVU 
OTROKA

Vlada je v PKP 7 vključila tudi izredno pomoč 
ob rojstvu otroka. V njem je namreč zapisano, 
da se za blažitev posledic epidemije za starše 
otrok s stalnim prebivališčem v Sloveniji zago-
tovi 500 evrov izredne pomoči ob rojstvu otro-
ka. Upravičenec je eden od staršev otroka, roje-
nega v letu 2020 in do enega leta po koncu epi-
demije. Za ta dodatek ni treba izpolnjevati do-
datnih vlog. Izplačilo za otroke, ki so se rodili do 
sprejetja zakona, bo izvedeno do 31. marca 2021, 
ostalim pa v treh mesecih po rojstvu otroka.

Ministrstvo za družino je objavilo tudi novico, 
da za starše otrok, rojenih po 1. januarju 2021, 
neodvisno od tega dvigujejo tudi višino pomoči 
ob rojstvu otroka na 350 evrov, starševski doda-
tek pa na 402,18 evra.

100 EVROV VEČJI ZNESEK DODATKA 
ZA NEGO OTROKA

S PKP 7 se za 100 evrov do konca epidemi-
je povečuje znesek dodatka za nego otroka. Po-
račun višjega dodatka za oktober, november in 
december 2020 se upravičencem v višini 300 
evrov izvede do konca januarja. Od januarja 
2021 dalje pa bo izplačilo višjega dodatka vsak 
mesec do konca trajanja epidemije.

550 milijonov evrov 
je vreden paket pomoči v sedmem 
protikoronskem zakonu.

Za starše, ki delajo s krajšim delovnim časom, 
bo odslej država zagotavljala plačilo prispevkov 
za socialno varnost od sorazmernega dela pov-
prečja zadnjih 12 plač in ne več od sorazmerne-
ga dela minimalne plače.

Tatiana Golob,
 foto: Marija Lebar
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PETER WEISS

Zgodovina in narodopisje

Ignac Orožen o cerkvi v Bočni

Od leta 1905 je cerkev svetega Petra v Bočni 
samostojna župnija, prej pa je bila podružnična 
cerkev župnije Gornji Grad. Leta 1877 jo je lah-
ko Ignac Orožen v knjigi Das Dekanat Oberburg 
(Dekanija Gornji Grad) opisal le kot táko, in sicer 
na straneh 37–38, na vrsto pa prihaja na zamiš-
ljeni poti proti zahodu Zadrečke doline. – Pre-
vod in v oglatih oklepajih nujne opombe in foto-
grafijo cerkve ter pripis o usmerjenosti cerkev in 
o treh nagrobnikih v Bočni je prispeval urednik 
zgodovinsko-narodopisne strani.

Cerkev svetega Petra v Bočni s severovzhoda

ŠE O USMERJENOSTI CERKVENIH STAVB PRI NAS IN O NAGROBNIKIH V BOČNI

CERKEV SVETEGA PETRA V BOČNI
Kot piše v gornjegrajskem urbarju iz leta 1426 

na strani 60, je že takrat obstajala pri tej cerkvi 
dajatev za luč. Tu piše, da je Mihael Rjavec [v iz-
virniku Michel Eryavecz], posestnik v Bočni [de-
jansko v Nadbočni, Oberfotschen], moral pri-
spevati večno luč za to cerkev.

Vizitacijski zapisnik iz leta 1631 o tej cerkvi [v 
latinščini] poroča tole: »Cerkev svetega Petra 
v Bočni [v izvirniku: in Fötschen]. Ima tri oltarje: 
prvi je v prezbiteriju, imenovan po navedenem 
svetniku in je posvečen; drugi – na ženski stra-
ni – je imenovan po svetem Marku in je posve-
čen, tretji – na moški strani – pa je imenovan po 
blaženi Devici Mariji in je posvečen. Sedanja cer-
kvena okna je treba zazidati in narediti štiri dru-
ga, večja. – Če se pokopališče [ob cerkvi] ne da 
zamenjati v korist ubogih, da svojih ne bi pokopa-
vali na državne stroške, sporoča [škof] njihovim 
sosedom, ki tu nimajo svojcev za pokop, da bodo 
izobčeni. – Ima 40 krav, 3 ovce. – Pri cerkvi je la-
ična bratovščina, ki ima 7 krav, 5 ovc, 3 čebelnja-
ke in 2 travnika.«

To staro cerkev je občina Bočna leta 1855 pre-
zidala in jo znotraj na novo opremila. Dne 17. fe-
bruarja 1856 jo je blagoslovil dekan in župnik pri 
svetem Frančišku Ksaveriju [v Radmirju] Miha-
el Plaskan.

Cerkev ima zdaj tri oltarje, in sicer so posve-
čeni: 1. svetemu Petru v prezbiteriju, 2. sveti Dru-
žini na ženski strani in 3. svetim evangelistom 
na moški strani. 

Na glavnem oltarju, ki je nekoč menda stal 
v cerkvi v Novi Štifti, je mogoče prebrati napis: 
»Hoc altare propriis ecclesiae hujus sumptibus 
ad benedictae Dei Matris Divae Virginis Mari-

ae et sui sponsi s. Josephi, sui patris s. Joachi-
mi honorem et gloriam es errectum sub M. An-
drea Steideler parocho tunc Oberburgense anno 
recuperatae salutis 1646.« [Andrej Steidler je bil 
rojen leta 1619 v Gornjem Gradu, kjer je bil v letih 
1644–1647 župnik.]

Srednjega od treh zvonov je ulil Zaharija Raidt 
v Ljubljani [med letoma 1750 in 1773], mali je bil 
ulit leta 1728, večji pa leta 1750.

O treh nagrobnikih, ki se nahajajo tukaj, je bil 
govor že prej pri kapeli svetega Pavla.

Katoliške cerkvene stavbe so obrnjene tako, 
da glavna os praviloma poteka v smeri od zaho-
da proti vzhodu: verniki so med mašo večinoma 
obrnjeni k oltarju in torej proti vzhodu, orientu 
(iz te besede izvirata besedi orientacija in orien-
tirati se), torej proti Sveti deželi in približno proti 
točki, kjer vzhaja sonce. Pri klasično postavljeni 
cerkvi je glavni vhod torej na zahodu cerkvene 
stavbe. Temu umetnostni zgodovinarji pravijo 
pravilna orientacija in prevladuje, vhod v stavbo 
pa je lahko tudi s kake druge strani, če je zaradi 
terena tako ugodneje. 

Med cerkvami v Zgornji Savinjski dolini sta 
cerkev v Ljubiji in v Podolševi usmerjeni proti 
jugu, cerkev svete Magdalene v Gornjem Gra-
du in svetega Štefana na Oljniku proti severu, v 
Bočni, Mozirju, Novi Štifti in Radmirju proti za-
hodu (njihova orientacija je torej obrnjena, so 
pa bile prvotne stavbe, kot pričajo dokumenti, 
obrnjene pravilno, proti vzhodu), na Rosulah pa 
usmerjenost cerkve ni povsem pravilna. Cerkev 

v Bočni je imela vhod do prezidave leta 1855 to-
rej z druge, zahodne strani.

V severno steno bočke cerkve, ob kateri je bi-
lo nekdaj pokopališče, so vzidani trije pravokotni 
nagrobniki z napisi, epitafi. Izvirajo iz kapele sve-
tega Pavla, ki je stala za cerkvijo svete Magdalene 
v zgornjem desnem kotu pokopališča v Gornjem 
Gradu in je bila v času cesarja Jožefa II. (1780–
1790) že v razvalinah. V cerkvi v Bočni so bile te 
nagrobne plošče nekdaj uporabljene za tlakovce. 

Nagrobniki so pripadali družini Butalič: Uršu-
la, sestra škofa Tomaža Hrena (umrl je leta 1630), 
se je poročila s kamniškim meščanom Butali-
čem, v Gornjem Gradu pa je v škofijskem dvor-
cu gospodarila od Hrenovega imenovanja za 
ljubljanskega škofa leta 1597 naprej. O tem piše 
Ignac Orožen v že navedeni knjigi o gornjegraj-
ski dekaniji na straneh 33–35, podatki o družini 
Butalič pa so iz gesla Hren v prvi knjigi Sloven-
skega biografskega leksikona (objavljeno je bi-
lo leta 1928).
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TANJA POVHE, 
psihologinja

Nasveti, Organizacije

PALETA RAZNOLIKIH OBČUTIJ NAS DELA ŽIVE

Dovoli si čutiti, kar čutiš

Vsak od nas v sebi skriva mehko sredico, ne-
žnost, toplino, a je pogosto ta skrita pod mnogi-
mi plastmi, ki so nastale, da nas ščitijo pred bo-
lečino, negotovostjo, strahom, občutki zapušče-
nosti in manjvrednosti. A z žalostjo, jezo, stra-
hom, razočaranjem ni prav nič narobe, čeprav 
jih velikokrat doživljamo kot nezaželeni del. Lah-
ko nas prestrašijo, a so le običajni del življenja, 
prav tako kot veselje, zadovoljstvo, skrbnost in 
ostala bolj prijetna čustva.

IZHODI V STISKI ZA SAMOZDRAVLJENJE
Težke življenjske situacije pa nas pogosto 

prisilijo, da začnemo brskati po temnih prosto-
rih naše duše, naših skritih plasteh osebnosti, 
ki jih morda nikoli ne bi odkrili, saj smo jih bolj 
ali manj uspešno potlačili. Z njimi se enostavno 
nismo ukvarjali, saj bi bili za nas preveč boleči. 
Lahko si bolečino blažimo z občutkom opitos-
ti od različnih substanc ali dejavnosti (ki so lah-
ko kemične, na primer alkohol, droge, cigareti, 
ali nekemične, kot so deloholizem, kompulzivno 
nakupovanje, prenajedanje, stradanje, škodlji-
vi odnosi, kockanje ipd.). Vse to so lahko nači-
ni, izhodi v stiski, ki jih uporabljamo za samo-
zdravljenje, a nas mnogi dolgoročno pripeljejo 
na še bolj turbulentne in kaotične poti. Poti za-

svojenosti. A navkljub temu, da udarimo ob dno, 
še vedno obstaja drugačna pot, pot k ozdravitvi. 

V VSAKI TEŽKI IZKUŠNJI JE NEKAJ 
DOBREGA

Pogosto so prav težave tisto, kar v življenju 
potrebujemo, pa če se nam to zdi še tako bizar-
no. Če bi nas nekdo osvobodil vseh preprek, te-
žav, izkušenj in nadlog, nikoli ne bi postali tako 

močni, odporni in sposobni, kakor smo zdaj in 
kakor smo še lahko. Le, če zmoremo uvideti, da 
se za vsako izkušnjo, pa naj si bo še tako težka, 
skriva tudi nekaj dobrega, pozitivnega, kar nam 
lahko pomaga v prihodnje.

METULJ, KI NE POLETI
Ob tem bi rada podelila z vami kratko zgodbo:
»Neki mož je bil tako navdušen nad metulji, da 

je vsak dan ure in ure opazoval njihov let. Da bi 
jih bolje spoznal, je preučeval njihovo nenavadno 
pot preobrazbe in nastajanja. Tako je nekega dne 
na metuljevem zapredku opazil odprtinico. Sedel 
je in gledal, kako se metulj nekaj ur muči, da bi 
svoje šibko telo potisnil skoznjo. Nato se je usta-
vil. Zdelo se je, da ne more naprej in da je odnehal. 

Mož je zato sklenil, da mu bo pomagal. Od-
šel je domov, vzel škarjice in povečal odprtino v 
zapredku. Metulj je z lahkoto zlezel ven, vendar 
je imel krhko telo in zgubana krila. Mož ga je še 
naprej opazoval in pričakoval, da jih bo vsak hip 
razprl, povečal in razširil: njegovo telo bi se ok-
repilo in se kot telesa njegovih tovarišev dvigni-
lo v neznane in neraziskane višave. A se ni zgo-

dilo nič! Metulj je vse svoje kratko življenje pre-
živel plazeč se s šibkim telesom in nerazvitimi 
krili. Nikoli ni poletel. Kljub ljubeznivosti in dob-
rim namenom mož ni doumel, da so težave, ki 
jih mora metulj premagati, da pride iz zapredka, 
del njegovega razvoja. Le tako je, ko se osvobo-
di, dovolj močen, odporen in pripravljen na let.

UPAJTE SI ČUTITI
Ko torej naslednjič naletite na težave, vedite, 

da je to neizogiben del razvojne poti in da je nji-
hov namen, da nas okrepijo in nas naučijo ne-
kaj pomembnega. Upajte si čutiti vse, kar vam 
življenje ponuja v dar, ob tem pa vedite, da ste 
vi svojega uma in občutkov gospodar. Zaupaj-
te vase.

ŠPORTNO DRUŠTVO VRBOVEC 

Humanitarna pomoč odpeljali neposredno do prejemnikov

Športno društvo Vrbovec Nazarje je za 
potresno območje na Hrvaškem zbralo 

različne artikle, ki bodo v pomoč prizadetim. 

Nedavni rušilni potres v Hrvaški je v zbiranju 
humanitarne pomoči združil tudi Slovence. Ti so 
se na različne načine marsikje samoiniciativno 
organizirali in poslali ljudem različne artikle, tu-
di iz naše doline.

POMAGALI ČLANI DRUŠTVA IN DRUGI
Med tistimi, ki so ostali brez strehe nad glavo, 

so tudi nekateri svojci Nazarčanov. Športno dru-
štvo Vrbovec Nazarje je zato začelo akcijo zbira-
nja pomoči. Pri tem so pomagali nekateri posa-
mezniki, ki so podarjene artikle puščali v vozič-
kih prodajaln ali jih prinesli na zbirno mesto or-
ganizatorja. Tako so zbrali večjo količino čistil, 
higienskih pripomočkov, otroške hrane, plenic, 
grelnikov, elektro podaljškov, spalnih vreč, šoto-
rov, kuhinjskih potrebščin …

POMOČ DIREKTNO V ROKE 
LJUDEM

Po besedah predsednika društva Matije Vu-
čine so zbrane izdelke odpeljali direktno do lju-
di in jim jih razdelili. Med tistimi, ki so prizadeti, 
je namreč veliko starejših ljudi, ki nimajo pame-
tnih telefonov in niso obveščeni o pomoči, ki jo 
posredujejo organizacije. 

Pomoč prizadetim v potresu so z zbranimi fi-
nančnimi sredstvi prispevali predvsem Rdeči 
križ Slovenije in Slovenska karitas. Slednja je do 
sredine januarja zbrala 200 tisoč evrov. Omenje-
ni organizaciji bosta z zbiranjem sredstev nada-
ljevali in jih namenili za obnovo v potresu po-
škodovanih domov. 

Marija Šukalo, foto: arhiv društva
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SPLETNE PREDSTAVITVE UNIVERZ 
Že pred samim informativnim dnevom, ki ga slovenske javne univer-

ze za dodiplomski študij (tokrat preko spleta) organizirajo 12. februarja ob 
10. in 15. uri ter 13. februarja 2021 ob 10. uri, je dijakom na voljo več sple-
tnih predstavitev izobraževalnega sistema, življenja v Sloveniji ter ugo-
dnosti študentskega statusa. Ti dnevi bodo potekali 10. februarja ob 14. 
uri v angleščini, ob 16. uri v srbščini ter 11. februarja ob 15. uri v slovenščini. 
Na spletne predstavitve se je treba prijaviti, podrobnejše informacije pa je 
najti med novicami na spletni strani Univerze v Ljubljani.

Iz občin, Šolstvo, Organizacije, Oglasi

ZVEZA PRIJATELJEV MLADINE SLOVENIJE IZDALA LETAK O KORONAVIRUSU

Gradivo delijo preko šol 
in vrtcev

V Zvezi prijateljev mladine Slo-
venije so izdali letak Virus, o ka-
terem vsi govorimo. Zaznali so na-
mreč, da so informacije o epidemi-
ji namenjene predvsem odraslim. 
Tako so otroci prepuščeni staršem 
ali učiteljem, ki jim posredujejo in-
formacije. Slednje pa poiščejo tudi 
preko spleta. 

Otrokom prijazno gradivo ori-

suje delovanje človeškega tele-
sa v boju proti virusom in podaja 
ključne informacije o trenutnem 
koronavirusu. Avtorji letaka želijo, 
da bi gradivo uporabljali tudi star-
ši in učitelji kot učni pripomoček 
za podajanje znanja otrokom. Zato 
ga distribuirajo njihovim uporabni-
kom preko šol in vrtcev. 

Marija Šukalo

OBČINA SOLČAVA

Cestni odsek pri domačiji Rebernik saniran

Pred sanacijo je hudournik ob neurjih z erodiranim materialom 
mašil prepust pod državno cesto Luče–Solčava. 

Konec novembra so v občini Solča-
va zaključili z investicijo v obnovo ce-
stnega odseka v bližini kmetije Reber-
nik v Robanovem kotu. Gradbena de-
la so izvedli v okviru odprave posledic 
po naravnih nesrečah, njihova vred-
nost je znašala okrog 95.000 evrov 
vključno z DDV. Nekaj sredstev so pri-
dobili s strani ministrstva za okolje in 
prostor, del pa so jih zagotovili iz ob-
činskega proračuna.

Vznožje pobočja Velike Raduhe, 
po katerem poteka cesta, je večino-
ma poraslo z mešanim gozdom, le v 
območju domačije Rebernik pobo-
čje prekrivajo travniške površine. Na 
iztočnem odseku neurejenega hu-
dournika je že dalj časa med neur-
ji prihajalo do večjih poškodb, kar je 
povzročilo neprevoznost ceste. Hu-
dourne vode so zamašile vtok v pre-
majhen prepust pod vlako in razko-
pale cesto ter iz nje odnašale tam-
ponski material. Poleg tega se je hu-
dournik na nekaterih odsekih močno 

zajedal v neodporno levo brežino in 
z erodiranim materialom mašil pre-
pust pod državno cesto Luče–Solča-
va. Poškodbe so se v večjem obsegu 
ponovile tudi junija 2019. 

Za sanacijo brežin hudournika in 
odpravo škode je investicija obsega-
la zajem vseh visokih voda gorvodo, 
njihov odvod skozi ustrezen prepust 
pod vlako in zaščito leve brežine ob 

cesti vse do vtoka v prepust pod dr-
žavno cesto. Niveleto struge so pod-
prli in ustrezno dimenzionirali uva-
jalni prag, da zadrži čim več plavin 
že gorvodno od prepusta. Pretoč-
ni profili objektov in struge ob cesti 
imajo dovolj varnostne višine za mo-
rebitne preostale plavine v hudour-
nih vodah. Pri dimenzioniranju profi-
lov je upoštevano povečanje visokih 
voda zaradi predvidenih podnebnih 
sprememb v naslednjih 30 letih, ko-
likor naj bi bila minimalna življenj-
ska doba investicije. 
Tekst in foto: Barbara Rozoničnik

ZGOLJ VIRTUALNI INFORMATIVNI DNEVI 

Šole kljub epidemiji nudijo 
dostop do informacij glede vpisa

Kljub temu da se epidemiološka 
slika v teh dneh nekoliko izboljšu-
je, ni pričakovati, da bi v februarju 
lahko že potekali informativni dne-
vi na šolah in fakultetah. Zato se že 
večina srednjih šol in fakultet, tudi 
na celjskem in velenjskem obmo-
čju, pripravlja na virtualno izvedbo 
informativnih dni. Za srednješolce 
bodo večinoma preko spleta v živo 
potekali 12. in 13. februarja, že v ja-
nuarju in prvi polovici februarja pa 
bo izvedenih tudi večina informa-
tivnih dni za bodoče študente. 

Medtem ko je pred osnovnošolci 
še nekaj časa za razmišljanje, kje 
želijo nadaljevati svoje izobraževa-
nje, se bodo razpisi za vpis za štu-
dijsko leto 2021/22 objavljali pred-
vidoma od konca januarja 2021 da-
lje. Nekatere fakultete dijake zak-
ljučnih letnikov že nagovarjajo na 
različne načine. 

Tako so tudi na Šolskem centru 
Velenje (ŠCV) 20. januarja pripra-
vili virtualni predinformativni dan, 
na katerem so bodoči študen-
tje spoznavali različne fakultete in 
študijske programe. Kot je povedal 
direktor ŠCV Janko Pogorelčnik, 
so se dijakom po videokonferenci 
predstavile številne fakultete in in-
stitucije, dijaki pa so lahko s svoji-
mi vprašanji aktivno sodelovali na 
srečanju. 

Podoben dogodek za bodoče 
študente se odvija tudi danes, 22. 
januarja, in jutri, ko na spletu po-
teka vseslovenski predinformativ-
ni izobraževalni dogodek Informati-
va. Dogodek ponuja virtualni obisk 
različnih spletnih predavanj, delav-
nic in srečanj s predstavniki akade-
mij in fakultet, ki ponujajo študijske 
programe z različnih področij.

Tatiana Golob



Savinjske novice št. 3, 22. januar 202116

Kultura, Ljudje in dogodki

V SPOMIN

Alojz 
Poljanšek 

1956 - 2021

Umrl je Alojz Poljanšek, dolgole-
tni član Planinskega društva Ljub-
no ob Savinji in Prostovoljnega ga-
silskega društva Radmirje, rojen v 
Podvolovljeku leta 1956. 

Odraščal je v družbi dveh se-
ster in brata. Leta 1973 se je druži-
na preselila v Radmirje, kjer je na-
šel tudi svojo življenjsko sopotnico 
Silvo. Razveselil se je vloge očeta 
trem otrokom: Darji, Bojanu in Na-
taši. Njegovo življenje je bilo razpe-
to med službo in skrbjo za družino. 
Kot šofer tovornjaka je prevozil na 
tisoče kilometrov.

Poljanšek je bil aktiven član lo-
kalne skupnosti. V prostovoljnem 
gasilskem društvu je deloval več 
kot štiri desetletja in opravljal raz-
lične funkcije. Dolga leta je bil ob-
činski poveljnik, član upravne-
ga odbora, glavni strojnik in po-

veljnik gasilske enote. Za svoje 
požrtvovalno delo je prejel števil-
na priznanja društva. Za reševa-
nje iz požarov in vodenje organi-
zacije je prejel tudi visoko prizna-
nje Gasilke zveze Slovenije – pla-
menico I. stopnje. Vse, kar je po-
čel, je počel z zanosom, veseljem 
in zagnanostjo in vsaka stvar, ki jo 
človek počne s srcem, obrodi bo-
gat sad.

Ljubil je naravo in planine, ka-
mor je rad zahajal. V zavetju pla-
nin je iskal samoto, svobodo in 
srečo. Bil je dolgoletni član Planin-
skega društva Ljubno ob Savinji in 
za svoje delo prejel tudi bronasti in 
srebrni častni znak Planinske zve-
ze Slovenije. V planinski druščini je 
imel mnogo prijateljev in kar težko 
si je zamisliti Kočo na Travniku brez 
nasmejanega belolasega Lojza na 

klopci pred njo. Delo gospodarja 
koče je vzel zelo resno, vestno in 
skrbno. 

Gotovo je bila tudi ljubezen do 
planin in narave vzrok, da se je od-
ločil, da po odhodu v pokoj posta-
ne pastir. Eno leto je pasel na Mo-
lički peči, zadnji dve leti pa na Rob-
nikovi planini, kjer je bil njegov 
drugi dom. Na cvetočih gorskih 
pašnikih, kjer se je v poletnih me-
secih mirno pasla živina, je našel 
svoj mir in zadovoljstvo. 

Imel je veliko prijateljev, a red-
kim je zaupal svoje težave. Za na-
smejanim, na videz brezskrb-
nim obrazom pa se je skrivalo tu-
di trpljenje in bolezen, ki mu je 
nazadnje izpila življenjsko moč, 
je zapisala Rosana Štiglic v spo-
minskem govoru.

Marija Šukalo

JERICI BUKOVEC ZLATI ZNAK JSKD NA PODROČJU LJUBITELJSKE KULTURE 

»Spodbuda, da še naprej suvereno stopam po začrtani poti«
Javni sklad RS za kulturne dejav-

nosti (JSKD) je razglasil prejemni-
ke priznanj za življenjsko delo in iz-
jemne dosežke na področju ljubi-
teljske kulture za leto 2020. Med 
nagrajenci je tudi dirigentka Jeri-
ca Bukovec, ki je prejela zlati znak 
za odmevne zborovske projekte v 
zadnjem obdobju, v katerih zdru-
žuje starodavne in sodobne moti-
ve ter mlade in uveljavljene ustvar-
jalce.

IZPILJEN ČUT ZA ZBOROVSKO 
DIRIGIRANJE

Bukovčeva prihaja iz Ljubije 
pri Mozirju, študij in nato poklic-
na pot pa sta jo zanesla najprej v 
Ljubljano na Akademijo za glas-
bo in od tam na Švedsko, kjer je 
med magistrskim študijem izpi-
lila čut za zborovsko dirigiranje 
in sodobno glasbo, kar s pridom 
uporablja za ustvarjanje razno-
vrstnih in enkratnih glasbenih 
predstav. Po vrnitvi v domovino 
je Bukovčeva od leta 2015 diri-
gentka Akademskega pevske-
ga zbora Tone Tomšič Univerze v 
Ljubljani, od 2018 pa tudi stalna 
gostujoča dirigentka Zbora Slo-
venske filharmonije.

BOGATENJE SLOVENSKEGA 
KULTURNEGA PROSTORA

Kot je v obrazložitvi navedla 
strokovna komisija, Bukovčevo 

odlikuje izjemen čut za ustvarjalce, 
kar ji pomaga, da iz svojih zborov 
in drugih sestavov izvabi vrhun-
sko in umetniško dovršeno glas-
beno ustvarjanje. Njeno delo je iz-

jemno tako z vidika ustvarjalne 
uspešnosti kot spodbujanja mla-
dih ustvarjalcev, izvajanja ter za-
snove vrhunskih kulturnih projek-

tov, bogatenja slovenskega kultur-
nega prostora in ohranjanja zbo-
rovske dediščine. S svojimi sesta-
vi je vrhunski nivo ustvarjanja na 
slovenskih odrih ponesla tudi v tu-

jino, kjer redno skrbi za našo pre-
poznavnost v svetu in je ena od 
najpomembnejših članov sodob-
ne slovenske zborovske skupnosti.

DVE DESETLETJI JSKD 
NAGRAD

JSKD letos nagrade podeljuje že 
enaindvajsetič. Od leta 2011 sklad 
podeljuje tudi zlate znake za od-
mevne dosežke mlajših ustvarjal-
cev in poustvarjalcev, ki delujejo 
na področju ljubiteljske kulture. 

Jerica Bukovec: »Novica o nag-
radi me je zelo razveselila. Pre-
lepo darilo zame in za moje delo. 
Vsaka pohvala, potrditev sta do-
daten znak zame, da sem na pra-
vi poti, da se moja energija dotak-
ne tudi ljudi okrog mene in da pre-
ko glasbe uresničujem sebe in pre-
budim nekaj lepega tako pri izva-
jalcih kot pri poslušalcih. Zlati znak 
JSKD je spodbuda in motivacija, da 
še naprej suvereno stopam po za-
črtani poti in v veliko veselje mi je, 
da sem prejela veliko čestitk tudi 
s strani ljudi, ki so bili z mano, ko 
sem začenjala mojo glasbeno pot. 
Ko sem ure in ure sanjala o tem, 
kako bom nekoč dirigentka.«

Barbara Rozoničnik

Dirigentka Jerica Bukovec uspešno združuje starodavne in sodobne 
motive ter mlade in uveljavljene ustvarjalce. (Foto: Dražen Štader)
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ZIMSKA PRAVLJICA V MOZIRSKEM GAJU

V snegu ponuja park še več barv in domišljije

Poročni paviljon vabi obiskovalce, 
da vstopijo vanj.

Mozirski gaj je prvič v svoji zgodovini vrata 
odprl v mesecu januarju in tako bo tudi febru-
arja. Ker 5. Božična bajka Slovenije zavoljo epi-
demije ni mogla zaživeti, so se upravljavci parka 
odločili, da letos kot logično nadaljevanje božič-
ne odpro zimsko pravljico. Seveda ob upošteva-
nju vseh omejitev in ukrepov.

SPREMEMBA OB RAHLJANJU 
UKREPOV

Park decembra zaradi znanih razmer ni mo-
gel oziroma smel biti odprt. Predsednik EHD Mo-
zirski gaj Darko Bele se je skupaj z Ano Ber-
tić iz podjetja Time4Tales&Travel kljub temu od-
ločil, da park okrasijo in ob morebitni sprostitvi 
omejitev zavoljo epidemije park odpro za širšo 
javnost. Decembra so to storili zgolj za en večer, 
v katerem so si razstavo z 1,6 milijona led barv-
nimi lučkami lahko ogledali le domačini. Kljub 

temu je upanje, da bo park lahko sprejel obisko-
valce tudi od drugod živelo. Ob rahljanju ukre-
pov so se zato tudi v Mozirskem gaju odločili, da 
odpro vrata parka, čeprav le ob koncih tedna, ob 
večerih med petkom in nedeljo. 

POTEZA NALETELA NA DOBER 
ODZIV

Ob dejstvu, da je dovoljeno gibanje znotraj 
statistične regije za namene rekreacije, torej tu-
di sprehodov na svežem zraku, je park s 15. ja-
nuarjem odprl vrata. Podobno so storili tudi v 
Arboretumu Volčji potok in v ljubljanskem žival-
skem vrtu. 

Vajeni smo že bili, da v času trajanja božič-
nih bajk decembra ni bilo snega. Tokrat je dru-

gače. Zimska pravljica je resnično zimska, pri-
zori pa še toliko bolj navdušujoči in pomirjujo-
či. Svoje doda tudi škripanje snega pod čevlji in 
odbijanje svetlobe lučk v snežnih kristalih. Park 
je resnično vreden ogleda, ob tem da obiskoval-
ci ne pozabijo na samozaščitno obnašanje, kot 
je nošnja mask v primeru večjega števila obi-
skovalcev.

Tekst in foto: Benjamin Kanjir

Zimska pravljica ni zanimiva samo 
odraslim, ampak tudi otrokom, ki se lahko 

brez skrbi igrajo po snegu, v katerem 
odsevajo barvne lučke.

S snegom pokrito in osvetljeno 
grmičevje je še veliko bolj pravljičnih 

barv, kot bi bilo brez snega.
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ZAKLJUČEN PROJEKT CENTER ZA DRUŽINE MEDGEN HIŠA NA REČICI OB SAVINJI

Od neformalnega druženja do predavanj, pogovorov in 
počitniških aktivnosti

Konec preteklega leta se je na Rečici ob Sa-
vinji zaključil projekt Center za družine Med-
gen hiša, ki ga je financiralo ministrstvo za de-
lo, družino, socialne zadeve in enake možnos-
ti, z brezplačnim najemom prostorov pa Obči-
na Rečica ob Savinji. Prijavitelj projekta je bi-
lo v letu 2017 Društvo prijateljev mladine Reči-
ca ob Savinji. 

POMOČ PRI ADMINISTRATIVNIH OVIRAH
Med tednom je bil na voljo prostor za nefor-

malno druženje, kjer so se uporabniki lahko med 
pogovorom srečevali in izmenjavali različna mne-
nja. Vodja vsebin Urška Selišnik je bila v pomoč 
obiskovalcem pri administrativnih ovirah, kot so 
izpolnjevanje obrazcev, pošiljanje prošenj. 

Prav tako so bili v podporo in pomoč posame-
znim uporabnikom in različnim oblikam družin 

Z Jernejem Mazejem so pripravili 
menjavo sadik.

Udeleženci predavanj so prisluhnili 
zanimivim vsebinam.

Počitniške delavnice je obiskalo 
veliko število otrok.

in njihovim članom. Spodbujali so teme odgo-
vornega komuniciranja in brezgrajnega govora 
v vseh starostnih obdobjih, primernega ovred-
notenja in opolnomočenja posameznika ter sa-
mozavestnega starševstva in samookrepitve 
družin za sobivanje v skupnosti. 

PRAVLJIČNE URE Z ORGANIZIRANIM 
VARSTVOM

Za najmlajše so pripravljali pravljične ure z 
organiziranim varstvom, sobotne ustvarjalnice 
in počitniške programe s tematskimi delavni-
cami, kjer so se preskušali v različnih tehnikah 
ustvarjanja. Obujali so igre in igrala naših pred-
nikov, kar jih je prepričalo, da digitalna sociali-
zacija ne zadošča. 

Delavnice, ki so jih poimenovali Poučno, or-
ganizirano, kakovostno, so bile namenjene po-
vezovanju vseh starostnih skupin ob preživlja-

kot sedemdeset različnih izobraževalnih in 
praktičnih delavnic, predavanj, srečanj, pogovo-
rov in drugih organiziranih aktivnosti, pet poči-
tniških aktivnosti za otroke in tedenske ure pra-
vljic z ustvarjalno delavnico. 

A preteklo leto je bilo tudi v Medgen hiši dru-
gačno. Njihovo temeljno poslanstvo, oseben 
stik z uporabniki, so morali prevesti v e-obliko. 
Tudi v času epidemije je Medgen hiša odlično 
opravlja svoje poslanstvo. Predvsem je postala 
informacijska točka, kamor so se ljudje zatekli 
po pomoč, nasvet ali prijazno besedo. V sodelo-
vanju z drugimi organizacijami so sodelovali pri 
različnih akcijah, od delitve paketov za social-
no ogrožene do zbiranja voščilnic in daril v akci-
ji Božiček za en dan. 

Tekst in foto: Marija Šukalo

nju prostega časa med prenosom tradicional-
nih znanj in veščin, pogovornimi večeri, glas-
benimi dogodki, razstavami, ob izmenjavi obla-
čil in igrač ter pridelkov in sadik, tako imenova-
ni zelemenjavi. 

Letno so po besedah Selišnikove izvedli več 
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Občina Nazarje na podlagi Javnega razpisa za sofinanciranje 
socialnih, humanitarnih in invalidskih organizacij v Občini Nazarje 
za leto 2021 (objavljenega na spletni strani www.nazarje.si) objavlja

JAVNI POZIV
za oddajo vlog za sofinanciranje socialnih, 

humanitarnih in invalidskih organizacij v Občini 
Nazarje za leto 2021

Predmet razpisa:
Predmet javnega razpisa je sofinanciranje socialnih, humanitarnih 
in invalidskih organizacij v Občini Nazarje v letu 2021 v skupni višini 
1.600,00 evrov.

Razpisni postopek:
1. Prijavo za sofinanciranje posameznih vsebin in programov mora 
predlagatelj izpolniti na prijavnih obrazcih in zraven predložiti vsa 
pripadajoča in zahtevana dokazila.

2. Čas razpisa od 22. 1. 2021 do vključno 22. 2. 2021 do 12. ure.

3. Razpisne pogoje in vlogo dobijo prosilci na sedežu Občine 
Nazarje, Savinjska cesta 4, Nazarje in na spletni strani občine www.
nazarje.si.

4. Pisne vloge s priloženo ustrezno dokumentacijo se vložijo osebno 
ali po pošti v zaprti kuverti s pripisom »Javni razpis 2021 SOCIALNE, 
HUMANITARNE IN INVALIDSKE ORGANIZACIJE – NE ODPIRAJ« na 
naslovu: Občina Nazarje, Savinjska cesta 4, Nazarje.

Dodatne informacije: tel: 03 839 16 00. 

Številka: 122-0002/2021-2
Datum:    18. 1. 2021

Župan: 
Matej PEČOVNIK, l. r.

Občina Rečica ob Savinji obvešča, da je na spletni strani 
https://www.obcina-recica.si/objava/351953 objavljen 

Javni razpis za sofinanciranje malih komunalnih 
čistilnih naprav 

v Občini Rečica ob Savinji za leto 2021. 
Rok za prijavo je do porabe sredstev.

LOGARSKA DOLINA PRIVABLJA ŠTEVILNE OBISKOVALCE

Poleg prog za tek na smučeh urejene tudi steze za pohodnike
Zasnežena pokrajina Logarske 

doline je raj za številne sprehajalce, 
pohodnike, sankače in smučarje te-
kače. Letošnja zima je prinesla obi-
lico naravnega snega, kar s pridom 
izkoriščajo smučarji tekači. V dolini 
razpolagajo s 14 kilometri urejenih 
prog za tek na smučeh pospremlje-
nih z idiličnimi zimskimi podobami. 

OPOZORILA OBISKOVALCEM
Ob tem obiskovalce opozarja-

jo, da so zmogljivosti krajinske-
ga parka omejene. Zaradi obilice 
snega primanjkuje parkirnih mest, 
v izogib nejevolje obiskovalcev in 
domačinov vse rekreacije željne 
naprošajo, da dosledno upošteva-
jo podana navodila.

Za pripravo in vzdrževanje te-
kaških prog v dolini skrbi Občina 
Solčava, ki tudi sicer od leta 2017 
preko režijskega obrata upravlja s 
parkom. Po dolini se vije 14 kilome-
trov dolga krožna tekaška steza za 
klasično in drsalno tehniko. 

Steza je zaradi svoje konfigura-
cije primerna tako za začetnike kot 

tudi za zahtevnejše tekače. V Lo-
garski dolini si je sicer možno te-
kaško opremo izposoditi, a zaradi 
ukrepov za preprečevanje širjenja 
novega koronavirusa to trenutno 
ni mogoče.

VZDRŽEVANJE PROG KRIJEJO Z 
VSTOPNINO

Uporaba prog je brezplačna, po 
besedah solčavske županje Kata-
rine Prelesnik pa vse stroške le-
tnega in zimskega vzdrževanja up-
ravitelj pokriva izključno s pobrano 
vstopnino v poletnem času. Pozimi 
prispevka za vstop v park ne zara-
čunavajo. 

Poleg sankališča je letošnja no-
vost nekaj urejenih stez za pohod-

nike. S tem so želeli narediti korak 
k bolj organizirani rekreaciji in raz-
bremenitvi dostopnih poti in zaseb-
nih zemljišč. 

MNOŽICA OBISKOVALCEV IN 
ZAPRTI GOSTINSKI OBRATI

Za turističnimi ponudniki v dolini 
je dobra poletna sezona, zimska pa 
je zaradi ukrepov tako rekoč izgub-

ljena. Predvsem ob koncih tedna 
dolino preplavijo množice obisko-
valcev, a so gostinski objekti zaprti.

Kot je povedala Prelesnikova, 
na podeželju javna infrastruktu-
ra ni urejena v tolikšni meri kot 
v urbanih središčih, v krajinskem 
parku na primer ni javnih sanita-
rij, kar predstavlja precejšnjo te-
žavo. 

Obiskovalce pozivajo, da se 
poslužujejo parkirišč, ki so ureje-
na že pred vstopom v Logarsko do-
lino, dve parkirišči ob glavni cesti 
in parkirišče ob počitniškem do-
mu MORS. Ker želijo razbremeniti 
osrednji del doline, so letos omo-
gočili parkiranje tudi ob Domu pla-
nincev.

Barbara Rozoničnik

Idilična zimska kulisa z urejenimi tekaškimi progami privablja 
številne obiskovalce. (Foto: arhiv Občine Solčava)
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CELINSKI POKAL V SMUČARSKIH SKOKIH

V močni konkurenci Presečnik 
dvakrat do točk

Naporne priprave Jerneja Presečnika se kažejo z dobrimi rezultati. 
(Foto: Sabine Link)

V soboto, 16. januarja, so se smu-
čarski skakalci v celinskem poka-
lu pomerili na dveh tekmah v Inns-
brucku. Vrste Smučarsko skakal-
nega kluba Ljubno ob Savinji BTC 
sta zastopala Jernej Presečnik, ki 
je ta ponedeljek praznoval 19. roj-

stni dan, in Jan Bombek. Slednji se 
na tekmah ni uvrstil med dobitnike 
točk, Presečnik pa se je uvrstil na 
20. in 16. mesto. V močni konkuren-
ci je nastopilo veliko skakalcev, ki 
nastopajo tudi v svetovnem pokalu.

ŠS

NEJC NARALOČNIK Z LJUBNEGA OB SAVINJI

Tretje in deveto mesto na dveh 
FIS tekmah v superveleslalomu

Nejc Naraločnik se je odrezal v avstrijskem St. Lambrechtu. 
(Foto: osebni arhiv)

V petek, 15. januarja, so v avstrij-
skem St. Lambrechtu organizirali 
dva FIS superveleslaloma, na kate-
rih se je s tretjim in devetim mes-
tom odlično odrezal 22-letni Nejc 
Naraločnik z Ljubnega ob Savinji.

Na prvi tekmi je za 39 stotink se-
kunde zaostal za zmagovalcem Bo-
štjanom Klinetom, na drugi tekmi pa 

bil je z zaostankom 51 stotink deveti. 
Od njega sta bila od Slovencev boljša 
le A reprezentanta Kline na tretjem 
mestu in Martin Čater na sedmem. 
Na obeh tekmah je bilo uvrščenih 170 
tekmovalcev, kar priča o hudi konku-
renci, ki so jo popestrili številni tek-
movalci tekem svetovnega pokala.

Štefka Sem

ODBOJKARSKI KLUB MOZIRJE

Polovičen izkupiček domačih tekem

Mozirjankam proti ekipi iz Braslovč igra nikakor ni stekla.

Mozirske odbojkarice, ki jih vodi Matija Pe-
trič, so v preteklem tednu na domačem parke-
tu odigrale dve srečanji. Najprej so morale priz-
nati premoč ekipi mladih Braslovčank, nato so 
brez posebnih težav premagale gostje iz Mur-
ske Sobote.
NA ZAČETKU SPOZNAVANJE, POTEM NA POLNO

Prvi niz je bil precej enakovreden. Bra-
slovčanke so ves čas skrbele za rezultatsko 
prednost parih točk, Mozirjanke pa spoznava-
le igro nasprotnic, a niz izgubile s petimi točka-
mi razlike. V drugem so gostje domačinkam vsi-
ljevale svojo igro. Odlične so bile predvsem na 
mreži, domači blok pa je deloval medlo. Na dru-
gi strani je blok deloval precej bolj sigurno, Mo-
zirjanke pa so kar nekaj žog poslale mimo njega 
in izven črte igrišča. Temu priča dejstvo, da so v 
tem nizu osvojile zgolj 13 točk.
PREOBRAT V TRETJEM NIZU NI ZADOSTOVAL

V tretjem nizu so domačinke poskrbele za 
preobrat. Igra je bila boljša, napak manj, na dru-
gi strani pa popuščanje po lahko dobljenem 
prejšnjem nizu. Na koncu 25:16 za Mozirje. Četrti 
niz se je končal z istim rezultatom, a tokrat v prid 
gostij, ki so tekmo tako zaključile s 3:1 in osvoji-
tvijo vseh treh točk. 

MURSKA SOBOTA BREZ 
MOŽNOSTI

Sobotno srečanje so članice OK Mozirje za-
čele precej bolj sproščeno kot tri dni prej pro-
ti sosedam iz Braslovč. Ves čas je bilo čutiti igri-
vost, uživanje v igri in sproščenost. To je dalo tu-
di dobre rezultate. Gostje iz Murske Sobote so se 
izkazale kot precej slabši nasprotnik, ki ni našel 
odgovora na igro domačink. Bolj ali manj je pri 
domačih igralkah delovalo vse, izstopala pa igra 
na mreži. Tako blok kot vračanje žoge čez mre-

žo sta delovala domala brezhibno. Kljub stalne-
mu trudu gostij, da bi parirale, jim to ni uspeva-
lo. Morda zgolj na začetku tretjega niza, ki je bil 
izenačen nekako do 10 točk, nato pa so se do-
mačinke zopet rezultatsko odlepile. V treh nizih 
so izgubile po 17, 15 in v tretjem 14 točk, kar je od-
ražalo realno stanje na igrišču. Ob tem pa se je 
pojavilo vprašanje, kako bi se končalo srečanje 
proti Braslovčam, če bi dekleta igrala s tako lah-
kotnostjo, kot so proti Soboti.

Tekst in foto: Benjamin Kanjir
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ZLATA LISICA

Tina Robnik odstopila zaradi težave s kolenom

Tina Robnik je na domačem 
terenu odstopila v drugi vožnji. 
(Foto: osebni arhiv)

Letos Zlata lisica v Kranjski Gori 
za Tino Robnik ni bila tako srečna 
kot lani, ko je dosegla svoj največ-
ji uspeh s šestim mestom. Na so-
botnem veleslalomu je prvo vožnjo 
končala na 30. mestu. Kot prva se 
je v drugi vožnji pognala na ledeno 
in strmo progo, že po nekaj vratih 
odstopila in še na tretjem velesla-
lomu v sezoni ostala brez uvrsti-
tve. Zaradi bolečin v kolenu je ne-
deljski veleslalom izpustila. 

»Težek vikend je za mano in ni 
bilo lahko spustiti tekmo na doma-
čih tleh, ampak sem vesela, da gre 
samo za kontuzijo v kolenu in bom 
na naslednji tekmi že pripravljena 
na napad,« je zapisala na svoji fa-
cebook strani.

Štefka Sem

SMUČARSKI SKAKALEC TIMI ZAJC

V svetovni pokal se vrača v Willingenu

Timi Zajc se veseli povratka na 
tekme najvišjega ranga.

20-letni Timi Zajc, član Smu-
čarsko skakalnega kluba Ljubno 
ob Savinji BTC, je po dobrem me-
secu premora pripravljen za naj-
večja tekmovanja. To je v pogovo-
ru tudi potrdil in dejal, da se v kara-
vano svetovnega pokala vrača ko-
nec meseca, ko bodo tekme v Wil-
lingenu. Čas od izpada iz reprezen-
tance do sedaj je izkoristil za tre-
ninge s klubskim trenerjem Miho 
Sušnikom.

ŠE TEDEN DNI DO 
VRNITVE

Tako Zajc kot Sušnik sta pove-
dala, da je Zajc dosegel velik na-
predek. Na zadnjem treningu z 

drugimi člani reprezentance to ni 
ušlo niti glavnemu trenerju Rober-
tu Hrgoti, ki bi ga v reprezentanco 
uvrstil že za tekme v Lahtiju ta ko-
nec tedna, a se je Zajc za vrnitev v 
svetovni pokal odločil za Willingen. 
Njegova forma se je dvignila in na 
treningu je dosegel boljše daljave 
kot marsikateri reprezentančni ko-
lega.

PRITISKA NE ČUTI
Zajc je v pogovoru še povedal, 

da je na zadnji tekmi za državne-
ga prvaka v Planici pregorel po ve-
liki želji za dobrim rezultatom, za-
to je dosegel le deseto mesto. Ob 
vrnitvi na tekme svetovnega poka-

la kakšnega posebnega pritiska ne 
čuti, želi si le dobrih skokov. S tre-
nerjem Sušnikom, ki mu zelo zau-
pa, sta dobro delala, je zelo spro-
ščen in željan dolgih skokov.

NAPREDEK OČITEN
Sušnik je dodal, da sta ime-

la mesec dni časa in sta trenirala 
brez kakšnih pritiskov. Viden je na-
predek, zato njegova vrnitev v sve-
tovni pokal ni več vprašljiva. Sedaj 
mora le še na tekmah pokazati to, 
kar kaže na treningih, je povedal 
Sušnik, ki verjame v svojega varo-
vanca, s katerim tesno sodelujeta 
že sedmo leto.

Štefka Sem

10. TRADICIONALNA TEKMA V SMUČARSKIH SKOKIH ZA ŽENSKE NA LJUBNEM OB SAVINJI

Vražje Slovenke pod Rajhovko na kvalifikacijah že danes

Nika Križnar je bila na uvodni tekmi 
smučarskih skakalk za svetovni 
pokal 2020/21 druga, lani je na 
Ljubnem zasedla tretje mesto.

Ljubno ob Savinji ta vikend go-
sti smučarke skakalke na tradicio-
nalni tekmi FIS svetovnega poka-
la. A glede na zaostrene razmere 
zaradi pandemije novega korona-
virusa bo 10. tradicionalna tekma 
pod Rajhovko brez prisotnosti na-
vijačev in pod nadzorom strokovne 
skupine pri ministrstvu za zdravje. 

BREZ NAVIJAČEV, A MOŽNOST 
OGLEDA NA TV

Dekleta, teh bo 75 iz 17 držav, bo-
do skakalnico preizkusile na kva-
lifikacijah že danes. Jutri jih čaka 
ekipni nastop, v nedeljo pa posa-
mični. Vse tekme bodo ob 14. uri. 

la že prva tekma v Ramsau, kjer 
si je Nika Križnar z osvojenim dru-
gim mestom priskakala rezultat 
sezone. Urška Bogataj je bila če-
trta. 

Sicer pa so si naše orlice nabira-
le formo tudi na državnem prven-
stvu v Planici konec decembra. Tu 
je slavila Križnarjeva pred Bogata-
jevo in Jernejo Brecelj. 

Tekst in foto: Marija Šukalo

Prenašale jih bodo televizijske hi-
še na treh celinah. 

Organizatorji zato upajo, da si bo 
dogajanje na malih zaslonih ogle-
dalo veliko število gledalcev. Lani si 
je namreč na tak način skoke ogle-
dalo več kot pet milijonov navijačev.

NA DELU VEČ KOT 350 
PROSTOVOLJCEV

Da imajo tekmovalke idealne 
pogoje za nastop, gre zahvala tu-
di več kot 350 prostovoljcem, ki so 
poskrbeli, da so priprave tekle ne-
moteno. 

Vražje Slovenke so v letošnji 
sezoni v dobri formi. To je dokaza-
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Kronika, Oglasi

•	 IZ	GARAŽE	UKRADEL	MOTORKO
Radegunda: 11. januarja so bili policisti Policijske postaje 

Mozirje obveščeni, da je neznani storilec vlomil v garažo v Ra-
degundi in iz nje ukradel motorno žago. Žaga je znamke Husq-
varna 560XP. 
•	 NESREČA	S	KROŽNO	ŽAGO

Brdo: 14. januarja ob 10.10 si je v naselju Brdo moški pri delu s 
krožno žago poškodoval roko. Prvo pomoč so mu nudili prisotni 
na kraju. Zgornjesavinjski reševalci nujne medicinske pomoči 
so ga oskrbeli in odpeljali v Splošno bolnišnico Celje.
•	 DELAVCU	NA	NOGO	PADLA	NAKLADALNA	RAMPA	

Pusto Polje: 15. januarja se je v Pustem Polju zgodila delov-
na nesreča. Delavcu je na nogo padla nakladalna rampa tovor-
nega vozila, ki so jo pred tem demontirali s tovornega vozila z 
namenom obnove. V nesreči je delavec utrpel hude telesne po-
škodbe. 
•	 DIMNIŠKI	POŽAR

Luče: 15. januarja ob 21.27 so v Lučah zagorele saje v dimni-
ku stanovanjske hiše. Saje so pogorele pred prihodom gasilcev. 
Gasilci PGD Luče so opravili ogled okolice dimnika. 
•	 VANDAL	NA	DELU

Nazarje: V noči na 16. januar je neznani storilec z ostrim 
predmetom poškodoval vse pnevmatike na osebnem avtomo-
bilu, ki je bil parkiran pred stanovanjsko hišo v Nazarjah.
•	 HELIKOPTERSKA	POMOČ

Nazarje: 17. januarja ob 16.30 je posadka helikopterja Sloven-
ske vojske iz Nazarij v spremstvu medicinske ekipe HNMP Brnik 
prepeljal obolelo osebo v UKC Ljubljana. Gasilci PGD Nazarje so 
zavarovali kraj pristanka helikopterja in nudili pomoč pri preno-
su obolele osebe.

OBVESTILO	OBČANOM
V dneh med 22. in 24. januarjem bodo na Ljubnem ob Savi-

nji potekale tekme svetovnega pokala v smučarskih skokih za 
ženske. Zaradi preprečevanja širitve epidemije covid-19 bodo v 
skladu z odloki Vlade Republike Slovenije in zahtevami Medna-
rodne smučarske zveze vse tekme potekale brez gledalcev, za-
to občane seznanjamo, da je v času tekem dostop do skakal-
nic oziroma celotnega skakalnega centra Savina PREPOVEDAN. 

Prav tako občane seznanjamo, da so še vedno v veljavi odloki 
Vlade Republike Slovenije, ki omejujejo gibanje in zbiranja lju-
di, zaradi česar bosta policija in velenjsko medobčinsko redar-
stvo v okolici prireditve in v celotnem naselju Ljubno ob Savi-
nji izvajala nadzor nad spoštovanjem odlokov, ki se nanašajo na 
preprečevanje širitve epidemije covid-19.

IS

Občina Nazarje na podlagi Javnega razpisa za sofinanciranje drugih 
interesnih skupin in njihovih programov v Občini Nazarje za leto 
2021 (objavljenega na spletni strani www.nazarje.si) objavlja

JAVNI POZIV
za oddajo vlog za sofinanciranje drugih interesnih 

skupin in njihovih programov v Občini Nazarje 
za leto 2021

Predmet razpisa:
Predmet javnega razpisa je sofinanciranje drugih interesnih skupin 
in njihovih programov v Občini Nazarje v letu 2021 v skupni višini 
7.000,00 evrov.

Razpisni postopek:
1. Prijavo za sofinanciranje posameznih vsebin in programov mora 
predlagatelj izpolniti na prijavnih obrazcih in zraven predložiti vsa 
pripadajoča in zahtevana dokazila.

2. Čas razpisa od 22. 1. 2021 do vključno 22. 2. 2021 do 12. ure.

3. Razpisne pogoje in vlogo dobijo prosilci na sedežu Občine 
Nazarje, Savinjska cesta 4, Nazarje in na spletni strani občine www.
nazarje.si.

4. Pisne vloge s priloženo ustrezno dokumentacijo se vložijo osebno 
ali po pošti v zaprti kuverti s pripisom » Javni razpis 2021 DRUGE 
INTERESNE SKUPINE – NE ODPIRAJ« na naslovu: Občina Nazarje, 
Savinjska cesta 4, Nazarje.

Dodatne informacije: tel: 03 839 16 00. 

Številka: 122-0001/2021-2
Datum:   18. 1. 2021

Župan: 
Matej PEČOVNIK, l. r.
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Zahvale

Pojdem na rožne poljane,
kjer najdem vse svoje zbrane
od včeraj in od kdove kdaj.
Pojdem v kraje vseh krajev.
Ne kličite me nazaj.
                                                (TK)

ZAHVALA 

ob smrti

Jožefe GOSTEČNIK
1938 - 2021 

Zahvaljujemo se vsem, ki ste nam ob boleči izgubi ljubljene stali 
ob strani. Hvala sorodnikom, prijateljem, sosedom za izrečena soža-
lja, darovano cvetje, sveče in maše.

Posebej se zahvaljujemo zdravnici Karmen Fürst ter sestri Sonji 
Herman za dolgoletno zdravljenje in nesebično pomoč. 

Hvala zdravstvenemu osebju bolnice Topolšica, duhovniku Sandiju 
Korenu, mlajevcem in vsem drugim, ki ste bili z nami povezani v mo-
litvi in lepih spominih.

Vsi njeni

Bolezen bila je močnejša, 
tvoj dih je zastal, 
a nate spomin 
bo za vedno ostal.

ZAHVALA

V 92. letu nas je zapustil dragi ata, 
tast, dedi, pradedi, stric in brat 

Milan POTOČNIK 
iz Tiroseka 68

5. 9. 1928 - 22. 12. 2020

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sose-
dom, prijateljem in znancem za izražena sožalja, sveče in svete maše. 
Hvala tudi zdravstvenemu osebju Gornji Grad, prav tako hvala gasil-
cem, pogrebcem, govornici Vesni za lepe besede slovesa, hvala gospo-
du župniku Alojzu Ternarju za lepo opravljen pogrebni obred in sve-
to mašo.

Vsi tvoji domači

Tiho od nas
si za vedno odšel.
Pustil le sledi si svojih pridnih rok,
naš dom pa ovil v sivino,
obup, žalost in neizprosno bolečino.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi ljubega moža,
 atija in starega ata

Andreja KOLARJA
iz Gornjega Grada

24. 8. 1954 - 24. 12. 2020

Iskrena hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem 
za vsa izrečena sožalja, darovane maše, sveče, prejete darove in pod-
poro. Hvala gospodu župniku Ivanu Šumljaku za obred in poslovilni 
govor ter pogrebnim storitvam Anubis.

Neskončno te bomo pogrešali. 

Vsi njegovi domači

Kogar imaš rad,
ne umre,
samo daleč, daleč je.

V SPOMIN

18. januarja mineva pet let, 
odkar nas je zapustil

Ivan ZAGRADIŠNIK
(Hanzi, mesar)

Hvala vsem, ki ga nosite v srcu in molitvi.

Vsi njegovi

Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST pri objavah zahval.
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Za razvedrilo

MŠ

MASKA ZADUŠILA MILOZVOČNE KLETVICE IN VONJ PO RAZKUŽILU
Franci Podbrežnik – Solčavski, moderator programov in pevec (desno): »Kar na smeh mi gre, 

ko te izpod čela pogledam in vidim to novo opravo na obrazu.«
Benjamin Mlačnik, predsednik Društva za kulturno, družabno in športno dejavnost Gričar, Krni-

ca: »To je moj novi stajling. Ko ga dam preko ust, se lahko mirno pridušam nad situacijo, ki nas je 
omejila pri delu v zabavni industriji.«

Podbrežnik: »Kletvice nič ne pomagajo, bo treba kakšno tekočino za razkuževanje notranjih or-
ganov uporabiti.«

Mlačnik: »Naše domače razkužilo (beri: borovničevec in žganje) bo pomagalo tudi k boljšemu 
razpoloženju in kakšni viži več.«

MASKA KRIVA, DA JE CVETKA BREZ IZJAVE
Na lanskoletni razstavi v sklopu Zlate pale-

te 2020 je predsednik Kulturnega društva li-
kovnih ustvarjalcev Zgornje Savinjske doline 
Gal Vinko Jeraj želel šarmirati vodjo mozirske 
izpostave Javnega sklada RS za kulturne de-
javnosti Simono Zadravec z vrtnico. Kaj ji je 
ob tem povedal, ni znano, vse besede je na-
mreč zadušila maska. A gesta je, kot kaže, Za-
dravčevo prijetno presenetila.

MŠ

MŠ
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Nagradna križanka

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 4. številki SN

2021

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):
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Mali oglasi, Oglasi

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi 
vsa ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. 
Kvalitetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Prihova 95, 3331 Nazarje.     

◊	SKI	BOARD	SERVIS	TEVČ
Novo – popravilo pancerjev – klipsne nove, širjenje pan-
cerjev in tudi druge obutve. Prodaja nove in stare smu-
čarske opreme. Možna menjava staro za staro. 
Brusim tudi nože. tel. št. 041/529-063.

Vinko Tevč, Prihova 51, Nazarje.

◊	UREJANJE	IN	IZGRADNJA	OKOLICE
Gradnja gozdnih vlak ali cest, planiranje travnikov, izde-
lava dvorišč, meteorna ali fekalna kanalizacija, vgradnja 
čistilnih naprav, izkopi za ceste, novogradnje, vodovode, 
izdelava kamnitih škarp, mletje ruševin ali kamenja v na-
sipni material. Gsm 041/631-395.

TGM Janžovnik Aleš s.p., Zavodice 1, 3331 Nazarje.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče lastne reje, od 100 
do 150 kg, mesnate pasme, za za-
kol ali nadaljnjo rejo, z dostavo; 
gsm 041/561-893.
Prodam prašiče domače vzre-
je, različnih tež, nad 120 kg, cena 
ugodna. Andrejeva kmetija; gsm 
031/509-061.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim kravo, telico za zakol, dopi-
tanje in teličke bikce nad 100 kg; 
gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Prodam jabolčnik; gsm 031/774-520.
Prodam olivno olje, suhe fige, če-
sen in korenje; gsm 051/825-988.
Ugodno prodam dve plastični cis-
terni (rotex), 3000-litrski; gsm 
041/279-052.
Prodam bojler za ogrevanje tople 
vode od centralne peči, 300 l, plus 
gorilnik; gsm 041/696-802.
Prodam suha drva; gsm 031/698-
055.
Prodam ohranjeno posteljo dimen-
zije 125x205 z dormeo latofleksom 
in ležiščem, cena 180 eur; gsm 
040/709-849.

Prodam suha bukova drva za cp, 
60 eur/m; gsm 040/647-446.

DRUGO – KUPIM
Kupim kostanjeve kole, dolžine 150 
cm, 50 kom; gsm 041/371/976.
Kupim kotel za žganjekuho, od 80 
do 100 l; gsm 031/270-088.

VOZILO – KUPIM
Traktor in ostale kmetijske stroje 
kupim; gsm 041/259-810.

VOZILO – PRODAM
Prodam citroen c4, 1,6 bencin, l. 
2007, 127.000 km, prva lastnica; 
gsm 041/793-507.

OSEBNI STIK 
Poročim dekle brez otrok, od 35 do 
48 let. Odpišite, ne bo vam žal; gsm 
041/524-564.

NEPREMIČNINE
Iščemo 2- ali 3-sobno stanovanje 
za najem ali manjšo hišo. Mozirje, 
Nazarje, Rečica; gsm 070/701-086.
Oddamo košnjo v najem; gsm 
070/759-370.
Kupim vikend, Zgornja Savinjska 
dolina; gsm 051/335-727.

Vabljeni da obiščete 
našo spletno stran savinjske.com
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Čestitke, Oglasi
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